XI Obchody Międzynarodowego Dnia Pamięci 
o Ofiarach Holokaustu na Podkarpaciu

23, 25 stycznia – 2 luty 2019 r.

Pod patronatem Marszałka Województwa Podkarpackiego
Władysława Ortyla

23 stycznia 2019 r. (środa)
Czudec
25 stycznia 2019 r. (piątek)
Głogów Małopolski, Markowa

26 stycznia 2019 r. (sobota)
Desznica
26, 28-31 stycznia, 2 luty 2019 r. (sobota, poniedziałek –czwartek, sobota)
Rzeszów

27 stycznia 2019 r. (niedziela)
Bircza, Tarnobrzeg

28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)
Pilzno, Zatwarnica

29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Błażowa, Iwonicz, Jasło, Jaśliska, Jarosław, Kolbuszowa, Korczyna, Kosina, Krosno, Lesko, Lubaczów, Łańcut, Przemyśl, Radymno, Sędziszów Małopolski, Strzyżów, Szebnie, Turze Pole

30 stycznia 2019 r. (środa)
Dębica, Dukla, Gniewczyna Łańcucka, Gorzyce - Tryńcza, Grodzisko Dolne, Jankowice, Boratyn-Dobkowice, Jodłowa, Nowy Żmigród, Przeworsk, Trześniów, Ustrzyki Dolne, Zagórz, Zarszyn-Nowosielce

31 stycznia 2019 r. (czwartek)
Brzozów, Dubiecko, Fredropol-Rybotycze, Kołaczyce, 
Komańcza – Łupków - Wola Michowa, Leżajsk, Poraż, Ropczyce, 
Stalowa Wola, Trzebownisko, Tyczyn, Ulanów

1 luty 2019 r. (piątek)
Baligród, Baranów Sandomierski, Dydnia, Dynów, Horyniec Zdrój, Jawornik Polski, Jedlicze, Kańczuga, Mielec, Narol, Niebylec, Nowa Dęba, Rymanów, Sanok, 
Trepcza - Międzybrodzie, Żurawica

2 luty 2019 r. (sobota)
Polańczyk-Rajskie

Spis treści

Baligród……………………………………………………………………………………
Baranów Sandomierski……………………………………………………………………
Bircza………………...……………………………………………………………………
Błażowa……………...…………………………………………………………………….
Brzozów…………………………………………………………………………………...
Czudec…......………….……………………………………………………………….......
Desznica……………...……………………………………………………………………
Dębica……………………………………………………………………………………..
Dubiecko…………………………………………………………………………………..
Dukla………………………………………………………………………………………
Dydnia……………………………………………………………………………………..
Dynów……………………………………………………………………………………..
Fredropol-Rybotycze………………………………………………………………………
Głogów Małopolski….…..………………………………………………………………...
Gniewczyna Łańcucka…………………………………………………………………….
Gorzyce – Tryńcza………………………………………………………………………...
Grodzisko Dolne…………………………………………………………………………..
Horyniec Zdrój…………………………………………………………………………….
Iwonicz……..……………………………………………………………………………...
Jankowice Boratyn-Dobkowice…………………………………………………………...
Jarosław…………………...……………………………………………………………….
Jasło…………..……………………………………………………………………………
Jaśliska………………………...………………………………………………………......
Jawornik Polski…………………………………………………………………………....
Jedlicze…………………………………………………………………………………….
Jodłowa……………………………………………………………………………………
Kańczuga…………………………………………………………………………………..
Kolbuszowa……………………………………………………………………………….
Kołaczyce………………………………………………………………………………….
Komańcza – Łupków - Wola Michowa…………………………………………………...
Korczyna……………………...…………………………………………………………...
Kosina……………………...……………………………………………………………...
Krosno………………………...…………………………………………………………...
Lesko…………………………..…………………………………………………………..
Leżajsk…………………………………………………………………………………….
Lubaczów……………………………..…………………………………………………...
Łańcut…………………..………………………………………………………………….
Markowa…………...…………………………………………………………………...…
Mielec………………………………………………………………………………...…… 
Narol………………………………………………………………………………….……
Niebylec…………………………………………………………………………………...
Nowa Dęba………………………………………………………………………………...
Nowy Żmigród…………………………………………………………………………….
Pilzno………………………………………………………………………………………
Polańczyk – Rajskie....…………………………………………………………………….
Poraż……………………………………………………………………………………….
Przemyśl…………………..……………………………………………………………….
Przeworsk………………………………………………………………………………….
Radymno…………………...……………………………………………………………...
Ropczyce…………………………………………………………………………………..
Rymanów………………………………………………………………………………….
Rzeszów…………………………………………………………………………………...
Sanok………………………………………………………………………………………
Trepcza – Międzybrodzie………………………………………………………………….
Sędziszów Małopolski……...…………………………………………………………..…
Stalowa Wola……………………………………………………………………………...
Strzyżów…………………………………………………………………………………...
Szebnie…………………………………………………………………………………….
Turze Pole…………………………………………………………………………………
Tarnobrzeg………...………………………………………………………………………
Trzebownisko……………………………………………………………………………...
Trześniów………………………………………………………………………………….
Tyczyn……………………………………………………………………………………..
Ulanów…………………………………………………………………………………….
Ustrzyki Dolne…………………………………………………………………………….
Zagórz……………………………………………………………………………………..
Zarszyn-Nowosielce……………………………………………………………………….
Zatwarnica…………………………………………………………………………………
Żurawica…………………………………………………………………………………...
	64
65
12
16
51
5
8
36
52
37
66
67
53
6
38
39
40
68
17
41
20
18
19
69
70
42
71
22
54
55
23
24
25
26
57
27
28
7
72
73
74
75
43
14
81
58
29
44
31
59
76
9
77
79
32
60
33
34
35
13
61
45
62
63
46
48
50
15
80

                                             Czudec
                                            23 stycznia, 2 luty 2019 r. (środa, sobota)

Organizatorzy:
Wójt Gminy Czudec
Zespół Szkół w Czudcu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
23 stycznia 2019 r. (środa)
16:00 – 16:30      Prelekcja Anny  Oliwińskiej Wacko pt. Polacy ratujący swoich żydowskich
                             sąsiadów w Czudcu     
16:30 – 17:00      dr hab. prof. UR, Elżbieta Rączy, otwarcie wystawy pt. Polacy ratujący
                             Żydów w czasie II wojny światowej
17:00 – 18:00       Spotkanie z Janem Prokopowiczem autorem książki pt. Zagłada i gehenna
                             ocalenia
                      
                             (Zespół Szkół w Czudcu, Parkowa 7)

2 luty 2019 r. (sobota)
10:00 – 15:00     Warsztaty dla nauczycieli, regionalistów, edukatorów.  
Jak uczyć o Holokauście? – przygotowanie uczniów do gromadzenia relacji świadków historii 
Zajęcia z podziałem na grupy warsztatowe.

                           Jak nagrywać relacje ze świadkami historii? Teoria  i praktyka.
                                 Prowadzenie: Dominika Majuk i Wioletta Wejman (Ośrodek „Brama
                            Grodzka – Teatr NN”).
Innowacyjny wymiar regionalizmu. Warsztat pracy nauczyciela 
i regionalisty
                            Prowadzenie: Roman Zych (Podkarpackie Centrum Edukacji nauczycieli 
                            w Rzeszowie)
                           (Ośrodek Edukacji Nauczycieli i Pracowników Administracji Samorządowej,       
                           38-120 Czudec, ul.  Rzeszowska 82).

Kontakt: 
Zespół Szkół w Czudcu, 17 2771013, zs_czudec@wp.pl
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli w Rzeszowie,  17 8534097 w.40, rzych@pcen.pl

Głogów Małopolski
25 stycznia 2019 r. (piątek)
Organizatorzy: 
Burmistrz Głogowa Małopolskiego
Miejsko Gminna Biblioteka Publiczna w Głogowie Małopolskim
Szkoła Podstawowa im. ks. kard. S. Wyszyńskiego w Głogowie Małopolskim
Zespół Szkół Ogólnokształcących w Głogowie Małopolskim
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

  9:00 –  9:30   Śladami głogowskich Żydów – po miejscach związanych z dziejami
                        społeczeństwa żydowskiego w Głogowie Małopolskim oprowadzają uczniowie
                        Szkoły Podstawowej 
                        
  9:30 – 11:00  Marsz Pamięci pod pomnik Ofiar Holokaustu i na mogiły Żydów
                        zamordowanych w Borze
                        (Start spod ratusza, ul. Rynek 1)

11:00 – 11.30  Zapoznanie się z wystawą pt.„Polacy odznaczeni medalem Sprawiedliwy wśród
                        Narodów Świata” oraz projektami plakatów obchodów Międzynarodowego
                        Dnia Pamięci o Ofiarach Holokaustu eksponowanych w Szkole Podstawowej
                        w Głogowie Małopolskim 

11:30 – 11:40  Wystąpienie Burmistrza Głogowa Małopolskiego Pawła Baja

11:40 – 12:00  Emisja filmu pt. „Ścieżka historyczno-przyrodnicza w rezerwacie Bór”

12:00 – 12:45  Dr Robert Borkowski, Mieszkańcy Głogowa Małopolskiego ratujący Żydów
                        w czasie II wojny światowej. W prelekcji uczestniczyć będzie Barbara
                        Grzybowska wnuczka Marii Ożóg, która została zamordowana przez Niemców
                        w czasie II wojny światowej za niesienie pomocy Żydom. 

12:45 – 13:30  Andrzej Potocki, Kultura i zwyczaje Żydów

13.30 – 13.45  Dyskusja, podsumowanie i zakończenie	
                        (Szkoła Podstawowa w Głogowie,  ul. kard. S. Wyszyńskiego 1)

Kontakt:
Miejsko Gminna Biblioteka Publiczna w Głogowie Małopolskim, 606872477, biblioteka@mgbp.com.pl

Markowa
25, 28 stycznia 2019 r. (piątek, poniedziałek)
Organizatorzy:
Wójt Gminy Markowa
Muzeum Polaków Ratujących Żydów Podczas II Wojny Światowej im. Rodziny Ulmów 
w Markowej
Fundacja im. Rodziny Ulmów „Soar” 
Centrum Kultury Gminy Markowa
Szkoła Podstawowa im. Rodziny Ulmów w Markowej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

25 stycznia 2019 r. (piątek)

 9:00 – 17:00       Objazdy studyjne pod hasłem "Markowa. Szlakiem pamięci 
                             o Zagładzie"
                           (Początek objazdu: Muzeum Polaków Ratujących Żydów podczas II Wojny   
                           Światowej im. Rodziny Ulmów w Markowej, Markowa 1487)

9:00 – 17:00         Emisje filmu dokumentalnego pt. Ocaleni, w reżyserii Joanny
                             Król i Karoliny Dzięciołowskiej (Muzeum Historii Żydów Polskich Polin 
                             w Warszawie)
                           
                           (Sala czasowych wystaw Muzeum Polaków Ratujących Żydów Podczas II
  Wojny Światowej im. Rodziny Ulmów w Markowej, Markowa 1487)

Czasowa wystawa towarzysząca: pt. Na Twojej ziemi przyszło mi śpiewać
                                                           pieśń Twojego kraju

                              (Port Lotniczy „Rzeszów-Jasionka” (II piętro, obok punktu widokowego, 
                                od 25 stycznia 2019  r. do końca kwietnia 2019 r.)

28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)

9:00                   Wystawienie warty honorowej przez 11 Wielopoziomową Drużynę
                             Harcerską „Wagabunda”
                  Złożenie kwiatów pod pomnikiem rodziny Ulmów w Markowej 

                  (Muzeum Polaków Ratujących Żydów Podczas II Wojny Światowej 
             im. Rodziny Ulmów w Markowej, Sad Pamięci, Markowa 1487)
                   Złożenie kwiatów w miejscu egzekucji Żydów markowskich
Kontakt:
Urząd Gminy Markowa, 17 2265352, sekretariat@markowa.pl. 
Muzeum Polaków Ratujących Żydów podczas II Wojny Światowej im. Rodziny Ulmów w Markowej, 
17 2241015, sekretariat@muzeumulmow.pl.
Desznica 
26 stycznia 2019 r. (sobota)

Organizatorzy: 

Parafia rzymskokatolicka pw. Matki Bożej Niepokalanej w Desznicy
Parafia polskokatolicka pw. Dobrego Pasterza w Łękach Dukielskich
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

13:00 – 15:00      Nabożeństwo w ramach Światowego Tygodnia Modlitw o Jedność
                            Chrześcijan w intencji jedności chrześcijan oraz za „starszych braci 
                            w wierze” – Żydów

           (Kościół rzymskokatolicki pw. Matki Bożej Niepokalanej w Desznicy, 
             Desznica 29)

Kontakt: 
Kościół rzymskokatolicki pw. Matki Bożej Niepokalanej w Desznicy, 13 441 51 52.
Parafia polskokatolicka pw. Dobrego Pasterza w Łękach Dukielskich, 664556668, romanjag@poczta.onet.pl

Rzeszów

26, 28 – 30 stycznia, 2 luty 2019 r. (sobota, poniedziałek-środa, sobota)

Organizatorzy:

Prezydent Miasta Rzeszowa
Kuria Diecezjalna w Rzeszowie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wojewódzka i Miejska Biblioteka Publiczna w Rzeszowie
Zakład Karny w Rzeszowie
Wspólnota Drzewo Oliwne z Warszawy
Zespół Szkół Elektronicznych w Rzeszowie
Liceum Ogólnokształcące nr 1 w Rzeszowie
Liceum Ogólnokształcące nr 8 w Rzeszowie
Szkoła Podstawowa nr 16 w Rzeszowie

Program:

26 stycznia 2019 r. (sobota)

9:00- 10:30          Wykład prof. Wacława Wierzbieńca, Dlaczego upamiętniamy ofiary
                             Holokaustu na Podkarpaciu

                            (Uniwersytet Trzeciego Wieku Diecezji Rzeszowskiej. 
                             Instytut Teologiczno-Pastoralny im. św. Józefa S. Pelczara w Rzeszowie,
                             ul. Witolda 11 A)

28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)

9:30 – 10:30         Nabożeństwo Słowa Bożego nawiązujące do Dnia Judaizmu w Kościele
                             Katolickim w Polsce, połączone z odczytaniem nazwisk Polaków 
                             z Rzeszowszczyzny zamordowanych za pomoc niesioną Żydom oraz
                             Żydów, którzy ponieśli śmierć wraz z nimi

                             (Kościół Farny pw. Św. Wojciecha i Stanisława w Rzeszowie, Pl. Farny 5)

11:00–11:30	Uczczenie Ofiar Holokaustu, modlitwa z udziałem rabina Shalom Ber Stamblera (Chabad-Lubawicz z Warszawy) 

(Nowy cmentarz żydowski, al. Rejtana, wejście od ul. Dołowej)

12:00                   Promocja doktora honoris causa Uniwersytetu Rzeszowskiego

                            Gaude Mater Polonia

                            Rozpoczęcie uroczystości i powitanie gości – JM Rektor prof. dr hab.
                            Sylwester Czopek

                            Prezentacja sylwetki prof. Shimona Redlicha – dr hab. Paweł Grata, 
                            prof. UR

                            Laudacja – dr hab. Wacław Wierzbieniec, prof. UR

                            Akt wręczenia dyplomu

                            Wykład doktora honoris causa

                            Gaudeamus Igitur

                            Prezentacja filmu pt. Powroty Szymona
                            (reżyseria Sławomir Grünberg, Katka Reszke)

                            Oprawę muzyczną zapewni Chór Wydziału Muzyki UR, pod dyrekcją 
                            dr Katarzyny Sobas

                            (Uniwersytet Rzeszowski, budynek Rektoratu, Duża Aula, al. Rejtana 16 c)

Wystawa towarzysząca: Jews in Jankowice and Boratyn, autorstwa Rolanda Szydło i rodziny
                                       Szlomo Steinbrucha (USA/Izrael/Kanada)

29 stycznia 2019 r. (wtorek)

14:50 – 16:00      Spotkanie z osobami rodzinnie związanymi z żydowskim Rzeszowem

                            Prowadzenie: prof. Wacław Wierzbieniec
                            Spotkanie w języku angielskim

                            (Uniwersytet Rzeszowski, Instytut Historii, sala. 238)

17:00 – 18:00     Wykład prof. Wacława Wierzbieńca, pt. Razem i osobno. Stosunki polsko-
                            żydowskie w Rzeszowie na przestrzeni wieków. Wykład poświęcony pamięci 
                            Klary Mayaan

                           (Uniwersytet Rzeszowski, Duża Aula Uniwersytetu Rzeszowskiego, 
                             al. Rejtana 16 C)

19:00 -                Reczital pieśni żydowskich  w wykonaniu  Izabeli Rzeszowskiej z Teatru 
                            Żydowskiego  im. Estery Rachel i Idy Kamińskich w Warszawie 
                            praprawnuczki Rudolfa Tannenbauma – fundatora Żydowskiego Domu
                            Ludowego w Rzeszowie.

                            (Wojewódzki Dom Kultury w Rzeszowie, ul. Okrzei 7)

30 stycznia 2019 r. (środa)

9:30 – 11:00       Spotkanie z Sali Mizroch (USA), pt. Moje związki z żydowskim Rzeszowem

                           (Zespół Szkół Elektronicznych w Rzeszowie, Hetmańska 120)

10:00 – 11:30     Spotkanie z Hayą Nowak (USA) – reprezentującą drugie pokolenie 
                           ocalonych z Holokaustu

                           (Szkoła Podstawowa nr 16 w Rzeszowie)

10:00 – 11:30     Spotkanie z Ellen Mayer - Kalter i Leo Mayer, pt. Moje związki z żydowskim
                           Rzeszowem

                           (Liceum Ogólnokształcące nr 8 w Rzeszowie, Stanisława Wyspiańskiego 
                           16 A)
10:50 – 11:45     Spotkanie z Jacquesem D. Barth i Marią Van Beurden Cahn, pt. Moje
                           związki z żydowskim Rzeszowem

                           (Liceum Ogólnokształcące nr 1 w Rzeszowie, ul. 3 Maja 15)
10:00 – 11:30    Spotkanie z Leą Dror Batalion (Izrael), reprezentującą drugie pokolenie
                           ocalonych z Holokaustu i Renate Dreesen (Niemcy)

                          (Wojewódzka i Miejska Biblioteka Publiczna, ul. Sokoła 13)

                          Wystawa towarzysząca pt. Holokaust w literaturze, dotycząca masowej
                          eksterminacji Żydów w latach 1941-1945.

                          (Hol budynku Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej, ul. Sokoła 13)
2 luty 2019 r. (sobota)

10:00 – 12:00    Spotkanie pt. Ocalmy wielokulturowe dziedzictwo Podkarpacia
                          Prelekcja dr Joanny Potaczek – Na pograniczu kultur i narodowości   
         
                          Wystąpienie dotyczące byłych mieszkańców wielokulturowego Podkarpacia
                          prezentowane przez osadzonych w Zakładzie Karnym w Rzeszowie.
                          (Zakład Karny w Rzeszowie, ul. Załęska 76)

Kontakt:
Urząd Miasta Rzeszowa, 17 8754100, umrz@erzeszow.pl
Kuria Diecezjalna w Rzeszowie, 17 8524416, kuria@rzeszow.opoka.org.pl
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie, 17 8606018,maria.rejman@ipn.gov.pl
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego, 22 4360658, fodz@fodz.pl 
Podkarpackie Kuratorium Oświaty, 17 8671123,  kuratorium@ko.rzeszow.pl 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli, 17 8534097, biuro@pcen.pl
Wojewódzka i Miejska Biblioteka Publiczna w Rzeszowie, 17 8669402, wimbp@wimbp.rzeszow.pl	
Wspólnota Drzewo Oliwne z Warszawy, 506198073, hcieslar@poczta.onet.pl	
	
Bircza
27 stycznia  2019 r. (niedziela)
Organizatorzy:
Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Edukacji na Obszarach Wiejskich „Szansa”
Zespołu Szkół w Birczy im. ks. prałata płk. Tadeusza Dłubacza
Gminny Ośrodek Kultury Sportu i Turystyki w Birczy
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
14:00–14:30	     Uczczenie Ofiar Holokaustu ( Miejsce stracenia Żydów birczańskich,
                             Kamienna Górka)
17:00–18:00	     Nabożeństwo w intencji Ofiar Holokaustu
                            (Parafia rzymskokatolicka pw. św. Stanisława Kostki w Birczy)
18:10 – 19:00      Spektakl teatralny pt. „Lustro wody” w wykonaniu uczniów z Zespołu Szkół 
                             w Birczy, przedstawicieli lokalnej społeczności, młodzieży realizującej
                             projekty edukacyjne przy Stowarzyszeniu Wspierającym Rozwój Edukacji
                             na Obszarach Wiejskich „Szansa”
                             Scenariusz i reżyseria: Tamara Ryzner                              
(Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki w Birczy, ul. Rynek 8)

Kontakt. 
Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Edukacji na Obszarach Wiejskich „Szansa”, 513039643, tamararyzner@gmail.com

Tarnobrzeg
27, 29 stycznia 2019 r. (niedziela, wtorek)
Organizatorzy: 
Prezydent Miasta Tarnobrzega
Muzeum Historyczne Miasta Tarnobrzega
Tarnobrzeski Dom Kultury
Oddział Zewnętrzny w Chmielowie Zakładu Karnego w Dębicy
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

27 stycznia 2019 r. (niedziela)

18:00 – 19:00    Koncert pieśni żydowskich pt. Ziemia obiecana, w wykonaniu solistek –
                          absolwentek Akademii Muzycznej w Łodzi. Wykonawcy: Aleksandra Nawe
                           – fortepian, Karolina Benke – sopran, Magdalena Dydo - mezzosopran
                          (Muzeum Historyczne Miasta Tarnobrzega, ul Sandomierska 27)

29 stycznia 2019 r. (wtorek)

10:00 – 11:30    Lekcja muzealna dla młodzieży szkolnej pt. Elementy kultury żydowskiej 
                          w kontekście historii miasta i regionu, prowadzenie Bożena Staszczak
                          (kustosz MHMT)

                          Lekcja muzealna i warsztaty dla osadzonych z OZ Chmielów, pt. Drogi
                          Żydów do Polin, prowadzenie: Krzysztof Gorczyca (kustosz MHMT)
                          
                         Prezentacja multimedialna pt. Śladami Holokaustu tarnobrzeskich Żydów 
                         w wykonaniu osadzonych z OZ Chmielów
                         (Muzeum Historyczne Miasta Tarnobrzega, ul Sandomierska 27)

12:00–12:30     Uczczenie pamięci zmarłych tarnobrzeskich Żydów
                         (Ohel nowy, cmentarz żydowski w Tarnobrzegu, ul. Dąbrowskiej)

18:00 – 19:00   Spektakl słowno-muzyczny oparty na fragmentach pieśni Izzaka Kancenelsona 
                         o zamordowanym żydowskim narodzie 
                         (Tarnobrzeski Dom Kultury, ul Słowackiego)

Kontakt:
Urząd  Miasta Tarnobrzega, 15 8181589, um@um.tarnobrzeg.pl
Muzeum Historyczne Miasta Tarnobrzega, 15 8237999, mhmt@onet.pl

         Pilzno
       28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)

Organizatorzy:
Burmistrz Pilzna
Dom Kultury w Pilźnie – Muzeum Regionalne
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
10:00 – 11:00     Rozpoczęcie uroczystości
                              Odczytanie wspólnie z uczniami nazwisk żydowskich mieszkańców 
                              Pilzna, zgodnie z zachowaną dokumentacją archiwalną
                          (Rynek w Pilźnie)
11:00                 Spotkanie edukacyjne z uczniami szkół pilźnieńskich
                              Prezentacja multimedialna dla uczniów szkół pilźnieńskich 
                              pt. „Społeczność żydowska Pilzna na przestrzeni wieków”
                              Koncert muzyki żydowskiej w wykonaniu pedagogów muzycznych 
                              i wychowanków Domu Kultury w Pilźnie
                          (Dom Kultury w Pilźnie, Węgierska 30)

Kontakt:
Urząd Miasta Pilzna, 14 6721036, sekretariat@gminapilzno.pl
Dom Kultury w Pilźnie – Muzeum Regionalne, 14 6721190, sekretariat@muzeumpilzno.pl     
Zatwarnica
28, 30 stycznia, 2 luty 2019 r. (poniedziałek, środa, sobota)

Organizatorzy:
Kino „Końkret” w Zatwarnicy
Jewish Motifs International Film Festival
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)
18:00–20:00	     Projekcja filmu pt. Józio, chodź do domu, reż. Marcin Chłopaś
                             (Kino „Końkret” w Zatwarnicy)

30 stycznia 2019 r. (środa)
18:00–20:00	 Projekcja filmów pt. Abramek wrócił sam, reż. Tomasz Wiśniewski
                                                          pt. W poszukiwaniu portretów, reż. Elizabeth Rynecki
                             (Kino „Końkret” w Zatwarnicy)

 2 luty 2019 r. (sobota)
17:00–21:00         Projekcja filmów pt. Daj mi usłyszeć swój głos, reż. Tamar Shippony, 
                                   Mili Ben Hayl 
                                                          pt. Nieczyści, reż. Daniel Najenson
                             (Kino „Końkret” w Zatwarnicy)

Kontakt:
Kino „Końkret” w Zatwarnicy, 607068094, jolajarecka@interia.pl 
                                              
                                                                       Błażowa 
29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy:	
Burmistrz Miasta Błażowa	
Towarzystwo Miłośników Ziemi Błażowskiej
Rada Miejska w Błażowej
Zespół Szkół w Błażowej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

29 stycznia 2019 r. (wtorek)

18:00–21:30        Wieczór z filmem dokumentalnym o tematyce Holokaustu

                                Przywitanie gości: burmistrz Błażowej Jerzy Kocój
                                Krótkie wprowadzenie: Zagłada Żydów w różnych krajach Europy – 
                             dr Małgorzata Kutrzeba
                                Projekcja filmu pt. Zapamiętaj tylko miłość (Zagłada greckich Żydów 
                             z Salonik). Produkcja Yad Vashem
                                Dyskusja 
                             Przerwa na kawę i specjały żydowskie
                                Projekcja filmu  pt. Pozostaliśmy ludźmi. Historia Fani Brancowskiej 
                             i wileńskich Żydów.
                                Dyskusja i podsumowanie 
                             (Aula Gimnazjum Publicznego im. Anny Jenke w Błażowej, 
 Plac ks. Adolfa Kowala 1)

Kontakt:
Urząd Miasta Błażowa, 17 2297119, blazowa@blazowa.itl.pl
Towarzystwo Miłośników Ziemi Błażowskiej, 607863177, makutrzeba@op.pl

Iwonicz
29 stycznia 2019 r. (wtorek) 
Organizatorzy:
Burmistrz Iwonicza
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli Oddział w Krośnie
Podkarpacka Wojewódzka Komanda Ochotniczego Hufca Pracy
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Żydów Ziemi Dukielskiej „Sztetl Dukla”
Zakład Historii i Kultury Żydów IH Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:
10:00 – 12:00  Spotkanie pt. Pod wspólnym niebem

                        Inscenizacja pt. Pod wspólnym niebem, w wykonaniu młodzieży z  Ośrodka
                        Szkolenia i Wychowania w Iwoniczu
                        
                        Z pamiętnika Bronisławy Pliś. Wspomnienia rodzin, które uratowały
                        żydowską dziewczynkę Hanę Waiss

                        Wystąpienie Luci Retman reprezentującej pierwsze pokolenie ocalonych 
                        z Holokaustu

                        (Ośrodek Szkolenia i Wychowania w Iwoniczu, ul. Zadwór 5)

12 :30 –14:00  Ścieżkami żydowskich kuracjuszy w Iwoniczu Zdroju
                         Spotkanie z udziałem gości obchodów, przedstawicieli władz miasta
                         i organizatorów
                         (Iwonicz Zdrój)

Kontakt: 
Urząd Miasta Iwonicz Zdrój, 13 4350212, sekretariat@iwonicz-zdroj.pl     
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli Oddział w Krośnie, 605564863, jsniezek@pcen.pl
Ośrodek Szkolenia i Wychowania w Iwoniczu, 13 4250260, zadwor@ohp.pl       
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Żydów Ziemi Dukielskiej „Sztetl Dukla”, 691050902, sztetldukla@o2.pl

Jasło
                                                   29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy:
Burmistrz Jasła
Muzeum Regionalne w Jaśle
Jasielski Dom Kultury
Zespół Szkół nr 3 im. Stanisława Pawłowskiego w Jaśle
I Liceum Ogólnokształcącego w Jaśle
Fundacja Antyschematy2
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
13.00-14.00	     Prelekcja Mariusza Świątka (Dyrektora Muzeum Regionalnego w Jaśle),
                             Historia społeczności żydowskiej w Jaśle
     Projekcja filmu pt. Hugo z Jasła, dla uczniów z jasielskich szkół
                             (Jasielski Dom Kultury, Kołłątaja 1)

15:00–15:30	Uczczenie pamięci Żydów jasielskich przy pamiątkowej tablicy na cmentarzu żydowskim w Jaśle 
(Cmentarz żydowski, ul. Floriańska)                            
16:00 		     Prelekcja Mariusza Świątka (Dyrektora Muzeum Regionalnego w Jaśle),
                             Historia społeczności żydowskiej w Jaśle
                             Premiera filmu pt. Hugo z Jasła
                             (Jasielski Dom Kultury, Kołłątaja 1)

Kontakt: 
Urząd Miasta w Jaśle, 13 4486329, kss@um.jaslo.pl
Zespół Szkół nr 3 im. Stanisława Pawłowskiego w Jaśle, 13 4483542, bialekmagda1@gmail.com
Jaślika
29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Organizatorzy:
Wójt Gminy Jaślika
Szkoła Podstawowa w Jaśliskach
Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:
11:30 – 13:30   Spotkanie z młodzieżą szkolną nt. Śladami dziedzictwa kulturowego
                         społeczności żydowskiej

                         Emisja filmu pt. Judaika w zbiorach sanockiego skansenu
                             
                         Marcin Krowiak, Karolina Zuba, Judaika w zbiorach sanockiego skansenu

                         (Szkoła Podstawowa w Jaśliskach, Jaśliska 170)

Kontakt:
Urząd Gminy Jaślika, 13 4310581, ug@jasliska.info
Szkoła Podstawowa w Jaśliskach, 13 4310225, zspjasliska@onet.pl

Jarosław
                                                   29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy: 

Burmistrz Miasta Jarosławia
Starosta Powiatu Jarosławskiego
Ośrodek Kultury i Formacji Chrześcijańskiej im. Służebnicy Bożej Anny Jenke w Jarosławiu
Stowarzyszenie Miłośników Jarosławia
Stowarzyszenie Młody Mołodycz
Zespół Szkół Technicznych i Ogólnokształcących im. Stefana Banacha w Jarosławiu
Państwowa Szkoła Muzyczna I St. im. Fryderyka Chopina w Jarosławiu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

9:30 – 10:00        Upamiętnienie Ofiar Holokaustu na cmentarzu żydowskim w Jarosławiu
                             (Kruhel Pełkiński)

10:30–11:30	Nabożeństwo w intencji Ofiar Holokaustu z Podkarpacia, podczas którego zostaną odczytane nazwiska Polaków zamordowanych za ratowanie Żydów oraz Żydów, którzy zginęli wraz z nimi
                             Oprawa muzyczna: Chór Adoremus z Jarosławia pod kierownictwem Iwony  Kolasy

                            (Kościół pw. Św. Mikołaja i Stanisława bp. w Jarosławiu. Jarosławskie
Opactwo, ul. Benedyktyńska 5)

Uczczenie Ofiar Holokaustu w symbolicznym miejscu straceń pod murem Jarosławskiego Opactwa

(Jarosławskie Opactwo, ul. Benedyktyńska 5)

11:30–12:00	Program słowno-muzyczny w wykonaniu młodzieży z Zespołu Szkół Technicznych i Ogólnokształcących im. Stefana Banacha w Jarosławiu 
                           
12:00–12:30	Spotkanie z  Jeffreyem Cymblerem i Diną Steinbruch rodzinnie związanymi 
                             z żydowskim Jarosławiem

Prowadzenie: prof. Wacław Wierzbieniec 

12:30–13:00	Akcent muzyczny w wykonaniu uczniów z Państwowej Szkoły Muzycznej 
w Jarosławiu

 (Jarosławskie Opactwo, ul. Benedyktyńska 5) 

17:00–18:30	dr hab. Leszek Hońdo, Działania Instytutu für Deutsche Ostarbeit 
w Jarosławiu (IDO) w okresie okupacji niemieckiej​
                               
(Stowarzyszenie Miłośników Jarosławia, Rynek 11)	

Kontakt:
Urząd  Miasta Jarosławia, 16 6248701, 16 6248911, rzecznik@um.jaroslaw.pl
Starostwo Powiatowe w Jarosławiu, 16 6246236, promocja@powiat.jaroslaw.pl
Ośrodek Kultury i Formacji Chrześcijańskiej im. Służebnicy Bożej Anny Jenke w Jarosławiu, 16 6215224, opactwo@opactwo.pl
Stowarzyszenie Miłośników Jarosławia, 16 6217805, smj@vp.pl
Zespół Szkół Technicznych i Ogólnokształcących im. Stefana Banacha w Jarosławiu, 16 6216524, szkola@zstiojar.edu.pl 
Państwowa Szkoła Muzyczna I St. im. Fryderyka Chopina w Jarosławiu, 16 6216369, sekretariat@zpsm.jaroslaw.pl 

Kolbuszowa 
29, 30 stycznia 2019 r. (wtorek, środa)

Organizatorzy: 
Burmistrz Kolbuszowej
Miejska i Powiatowa Biblioteka Publiczna w Kolbuszowej
Regionalne Towarzystwo Kultury im. J.M. Goslara w Kolbuszowej
Parafia pw. Wszystkich Świętych w Kolbuszowej
Zbiory i Archiwum Rodziny Wesołowskich z Kolbuszowej
Hufiec ZHP Kolbuszowa im. Janka Bytnara
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
29 stycznia 2019 r. (wtorek)

11:00–11:30	Uczczenie pamięci pomordowanych Żydów kolbuszowskich na cmentarzu żydowskim w Kolbuszowej 

(ul. Krakowska)

11:30–12:00	Uczczenie pamięci Sprawiedliwych wśród Narodów Świata na cmentarzu parafialnym w Kolbuszowej 

(ul. Narutowicza)

30 stycznia 2019 r. (środa)

 11:00                  Odsłonięcie pamiątkowej tablicy na budynku byłej synagogi kolbuszowskiej

                            (Budynek Oddziału Edukacji Kulturalnej i Regionalnej, Miejskiej 
                             i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Kolbuszowej, ul.  Piekarska 17)

Kontakt:
Urząd Miejski w Kolbuszowej, 17 2271333, umig@kolbuszowa.pl, promocja@kolbuszowa.pl
Miejska i Powiatowa Biblioteka Publiczna w Kolbuszowej, 17 2270 220, biblioteka@kolbuszowa.pl 
Zbiory i Archiwum Rodziny Wesołowskich z Kolbuszowej, 691144431, karol5551@o2.pl 

Korczyna
29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy:

Gminny Ośrodek Kultury w Korczynie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program: 

9:00–10:00         Spotkanie i modlitwa przy obelisku poświęconym pamięci Żydów -
                            mieszkańców Korczyny, ich życia, męczeństwa i Zagłady w czasie okupacji
                            hitlerowskiej
                            (Stary Cmentarz w Korczynie, ul. Jana Szczepanika - obok rynku)

Kontakt:
Gminny Ośrodek Kultury w Korczynie, 13 4354384, gok@korczyna.pl

Kosina 
29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Organizatorzy: 

Wójt Gminy Łańcut
Centrum Kultury Gminy Łańcut
Starostwo Powiatu Łańcuckiego
Ośrodek Kultury w Kosinie
Zespół Szkół w Kosinie
Biblioteka Publiczna w Kosinie
Sołtys Wsi Kosina
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne	

Program: 

10:00–10:30    Złożenie kwiatów pod obeliskiem upamiętniającym śmierć
                         rodziny Kirschnerów, zamordowanych 14 sierpnia 1942 r. na wzgórzu Lotnisko
                         w Kosinie
11:00–12:30    Spotkanie w Ośrodku Kultury w Kosinie
                        - Relacje Judit Elkin (USA), ocalonej z Zagłady i innych ocalonych oraz ich
                          rodzin                     
                        - Dyskusja

                          (Ośrodek Kultury w Kosinie, Kosina 966)

Kontakt:
Urząd Gminy Łańcut, 17 225 22 65, ug@gminalancut.pl
Centrum Kultury Gminy Łańcut, 17 247 33 42, ckgl@gminalancut.pl

Krosno 
29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Organizatorzy:

Prezydent Miasta Krosna
Muzeum Podkarpackie w Krośnie
I Liceum Ogólnokształcące z oddziałami dwujęzycznymi im. Mikołaj Kopernika w Krośnie
Zespół Szkół Muzycznych im. Ignacego Paderewskiego w Krośnie
Pedagogiczna Biblioteka  Wojewódzka w Krośnie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program: 

10:30 – 10:45   Uczczenie Ofiar Holokaustu 
 (Cmentarz żydowski ul. Ks. Władysława Sarny)

11:00 – 11:15   Uczczenie pamięci Żydów krośnieńskich przy pamiątkowej  tablicy
  ulokowanej w miejscu dawnego getta żydowskiego 
  (ul. Franciszkańska 9)

11:30 – 12:00   „Wszystkie drogi” – wystawa z Muzeum Żydowskiego Galicja w Krakowie
 Organizator: Urząd Miasta Krosna, Muzeum Podkarpackie w Krośnie
 (Wystawa czynna od 29.01 do 3.02)

12:00 – 12:45   Siostra Katarzyna Kowalska (Zgromadzenie Sióstr Matki Bożej z Syjonu,
                         Wielka Brytania), Rola  Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej z Syjonu, 
                         w dialogu chrześcijańsko-żydowskim
 
12:45 – 13:30  Bartosz Duszyński (Muzeum Żydowskie Galicja) – prelekcja, Historia Żydów 
w Polsce, Organizator: Muzeum Podkarpackie w Krośnie 

(Sala konferencyjna Cechu Rzemiosł Różnych w Krośnie, ul.   Piłsudskiego 14

      
                
Kontakt:
Urząd Miasta Krosna, 606667214, mrymar@wp.pl

Lesko
29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Organizatorzy:

Burmistrz Miasta Leska
Bieszczadzki Dom Kultury
Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna w Lesku
Bieszczadzkie Forum Europejskie
Liceum Ogólnokształcące w Lesku
Zespół Szkół nr 1 Sanoku
Ochotnicza Straż Pożarna w Nowosielcach
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
                              
11:00 – 12:00   Spacer edukacyjny śladami leskich Żydów, oprowadza Adam Basak
                         (Początek spaceru: obok leskiej synagogi)

17:00 –17:30     Koncert zespołu Gonda Bảder Duỏ (Węgry)

17:30 – 19:00   Bieszczadzcy „Sprawiedliwi” - pomoc  ludności żydowskiej podczas okupacji 
                         niemieckiej na terenie powiatu sanockiego
                         Prelekcja dr Joanny Potaczek i Grzegorza Oleniacza 

                         Wspomnienia osób ratujących i pomagających Żydom na terenie 
                         Bieszczadów oraz ich potomków

                         Dyskusja

19:30 – 20:00   Koncert zespołu Gonda Bảder Duỏ (Węgry)

                         (Bieszczadzki Dom Kultury, ul. Piłsudskiego 1)

Kontakt:
Bieszczadzki Dom Kultury, 13 4696649, bdklesko_dyr@wp.pl
Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna, 13 4696271, migbplesko@wp.pl
Bieszczadzkie Forum Europejskie, 13 4696272, bf5@gazeta.pl

Lubaczów 
29, 31 stycznia 2019 r. (wtorek, czwartek)

Organizatorzy: 

Burmistrz Miasta Lubaczowa
Starosta Powiatu Lubaczowskiego
Wójt Gminy Lubaczów
Miejska Biblioteka Publiczna im. Władysława Broniewskiego w Lubaczowie 
Gminna Biblioteka Publiczna w Lubaczowie
Gminny Ośrodek Kultury w Lubaczowie
Muzeum Kresów w Lubaczowie
Towarzystwo Miłośników Ziemi Lubaczowskiej
Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia w Lubaczowie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

29 stycznia 2019 r. (wtorek)

10:00–12:00              Spotkanie z Simonem  Lavee (Łukawieckim) (Izrael), autorem  książki 
                                  pt. Oddział niezwyciężonych. Drużyna partyzantów Armii Krajowej pod 
                                  dowództwem Edmunda Łukawieckiego w latach 1941-1944, 
                                  reprezentującym drugie pokolenie ocalonych z Holokaustu z młodzieżą 
                                  szkół z terenu miasta i gminy Lubaczów
                                  (Miejska Biblioteka Publiczna im. Władysława Broniewskiego  
                                   w Lubaczowie, ul. Kościuszki 18)

31 stycznia 2019 r.  (czwartek)

9:30 – 11:00              Spotkanie Luci Retman (Izrael), reprezentującej pierwsze
                                  pokolenie ocalonych z Holokaustu oraz innych ocalonych
                                  i ich rodzin z młodzieżą ze szkół z terenu miasta i gminy Lubaczów
                                  (Miejska Biblioteka Publiczna im. Władysława Broniewskiego 
                                   w Lubaczowie, ul. Kościuszki 18)

11:30 – 12:00             Uczczenie pamięci Żydów lubaczowskich 
                                   (Obelisk ku czci pomordowanych Żydów z Lubaczowa i okolic na 
                                   „Plebańskim Polu” pod Dachnowem)

                                  

Kontakt:
Miejska Biblioteka Publiczna im. Władysława Broniewskiego w Lubaczowie, 16 6329350, sekretariat@mbp.lubaczow.pl

Łańcut
29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy: 
Burmistrz Miasta Łańcuta
Miejska Biblioteka Publiczna w Łańcucie 
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program: 
 10:00 -11:30         Spacer pt. Śladami łańcuckich Żydów
                              (Spotkanie zainteresowanych przed łańcucką synagogą) 
                              Oprowadza: Mirosław Kędzior – opiekun łańcuckiej synagogi
10:00 – 11:30        Sposoby ratowania Żydów pod okupacja niemiecką. 
                              Warsztaty dla uczniów klas VI i VII szkół podstawowych.
                              Prowadzenie: Zenon Fajger (IPN Odział Rzeszów)
12:00 – 13:00        Wiza do życia. Dyplomaci którzy ratowali Żydów
                              Otwarcie wystawy przygotowanej przez Ambasadę Izraela w Warszawie  
13:00–14:00         ,,Ocaleni z Holocaustu" - relacje Judit Elkin (Miami, USA) i innych osób
  ocalonych oraz ich rodzin  
                              (Sala wystawowa Miejskiej Biblioteki Publicznej w Łańcucie, 
  ul. Moniuszki 2)

Kontakt:	
Miejska Biblioteka Publiczna w Łańcucie, 17 2252519, m.sonska@mbp-lancut.pl 

Przemyśl
29-30-31 stycznia 2019 r. (wtorek, środa, czwartek)

Organizatorzy:

Prezydent Miasta Przemyśla
Starosta Powiatu Przemyskiego
Archiwum Państwowe w Przemyślu
Muzeum Narodowe Ziemi Przemyskiej
Biblioteka Pedagogiczna w Przemyślu
Przemyska Biblioteka Publiczna im. Ignacego Krasickiego w Przemyślu
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział Przemyśl	
Południowo-Wschodni Instytut Naukowy w Przemyślu
Towarzystwo Przyjaciół Nauk w Przemyślu
Społeczny Komitet Pamięci im. Mojżesza Schorra w Przemyślu
Szkoła Podstawowa nr 1 w Przemyślu
Zakład Karny w Medyce
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

29 stycznia 2019 (wtorek)

10:00 – 11:30      Spotkanie pt. Religia i kultura przemyskich Żydów
                            Otwarcie wystawy prac plastycznych dotyczących kultury i życia ludności
                            żydowskiej na terenie Przemyśla w wykonaniu uczniów Szkoły
                            Podstawowej nr 1 w Przemyślu
                               Program słowno –muzyczny pt. Religia i kultura przemyskich Żydów 
                            w wykonaniu młodzieży ze SP nr 1 w Przemyśl 
                            (Szkoła Podstawowa nr 1 w Przemyślu, Sienkiewicza 3)      
30 stycznia 2019 r. (środa)

10:00–10:30	Uczczenie pomordowanych Żydów z przemyskiego getta pod pomnikiem
przy ulicy Kopernika 14

11:00–13:00	     Spotkanie ze Lucią Retman (Izrael) reprezentującą pierwsze
                             pokolenie ocalonych z Holokaustu  
(Muzeum Narodowe Ziemi Przemyskiej)

Wystawa towarzysząca:
Wystawa prezentująca materiały archiwalne z zasobu Archiwum 
            w Państwowego w Przemyślu dotycząca tematyki żydowskiej w czasie II
            wojny światowej.
Zwiedzanie wystawy w godz. od 9:00 do 15:00

(Archiwum Państwowe w Przemyślu, ul. Lelewela 4)
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

10:00–13:00	Spotkanie z osobami rodzinnie związanymi z żydowskim Przemyślem

                                      Program słowno –muzyczny pt. Religia i kultura przemyskich Żydów 
                                  w wykonaniu młodzieży ze SP nr 1 w Przemyślu
•	Prof. Wacław Wierzbieniec, Z dziejów przemyskich Żydów w okresie 
międzywojennym i podczas Holokaustu

•	Bożena Figiela, Judaika ze zbiorów Muzeum Narodowego Ziemi Przemyskiej

                        Przerwa kawowa

•	Dawid Ringler (Izrael)

•	Jeffrey Cymbler (USA)

Dyskusja

                             Prowadzenie: prof. Wacław Wierzbieniec

                             Oprawa muzyczna: Paulina i Szymon Stateczni – psalmy hebrajskie

17:00 – 18:30       Maria Orwid - trauma i rozwój 
                             Spotkanie z psychoterapeutą Ewą Domagalską-Kurdziel (Kraków), 
                             w 10-tą rocznicę śmierci prof. Marii Orwid - wybitnej przemyślanki,
                             pionierki badań nad skutkami Holocaustu dla ocalonych i następnych
                             pokoleń 

                             Dyskusja
                             Moderatorzy spotkania i dyskusji: 
                             Bożena Fortuna-Skibińska (Społeczny Komitet Pamięci im. prof. M. Schorra
                             w Przemyślu)  
                             Barbara Zając -Wróbel (kierownik Biblioteki Klubu Wojskowego)
                             Agata Pilawa (Przemyska Biblioteka Publiczna im. I. Krasickiego)

                             (Biblioteka Klubu Wojskowego 5 Batalionu Strzelców Podhalańskich 
                              w Przemyślu, ul 29 Listopada 1)

Kontakt:
Urząd Miasta Przemyśla, 16 6752084, kst@um.przemysl.pl
Starostwo Powiatowe w Przemyślu, 16 6782424, starostwo@powiat.przemysl.pl
Archiwum Państwowe w Przemyślu, 16 6703538, archiwum@przemysl.ap.gov.pl
Muzeum Narodowe Ziemi Przemyskiej, 16 6793042, historia@mnzp.pl
Pedagogiczna Biblioteka Wojewódzka w Przemyślu, 16 6784942, przemysl@pbw.org.pl
Przemyska Biblioteka Publiczna im. Ignacego Krasickiego, 16 6783960,  pbp@biblioteka.przemysl.pl	
Południowo-Wschodni Instytut Naukowy w Przemyślu, 16 6787333, instytut@pwin.pl
Szkoła Podstawowa nr 1 w Przemyślu, 16 6789151, sp1@um.przemysl.pl
Towarzystwo Przyjaciół Nauk, 16 6785601, tpntpn@wp.pl
Społeczny Komitet Pamięci im. Mojżesza Schorra w Przemyślu.

Radymno
29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy:
	
Szkoła Podstawowa im. Bohaterów Września w Radymnie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
13:00–14:30       Spotkanie z Diną Steinbruch (Izrael) oraz innymi ocalonymi z Holokaustu 
                           i ich rodzinami 
                         
                            Rozstrzygnięcie konkursu dotyczącego pracy literackiej pt. Dzieci 
                            w Holokauście

                            (Szkoła Podstawowa w Radymnie, ul. Mickiewicza 4)

Działania dodatkowe:
Wyjazd do  Muzeum Polaków Ratujących Żydów podczas II Wojny Światowej im. Rodziny Ulmów w Markowe – luty 2019 r. 

Kontakt:
Szkoła Podstawowa im. Bohaterów Września w Radymnie, 16 6281066, sp_radymno@pro.onet.pl

Sędziszów Małopolski
29 stycznia 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy:
Burmistrz Miasta Sędziszowa Małopolskiego
Starosta Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego
Fundacja „AntySchematy2”
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

9:00–10:00	Modlitwa na cmentarzu żydowskim w Sędziszowie Małopolskim oraz uczczenie pamięci Żydów sędziszowskich zamordowanych w lipcu 1942 r. 
(ul. Szkarpowa)

Kontakt:
Fundacja „AntySchematy2, 791987331, anti-schematy@wp.pl

Strzyżów
29 styczeń 2019 r. (wtorek)

Organizatorzy:

Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

15:30 – 17:30      Wizyta studyjna Luci Retman (Izrael), reprezentującej pierwsze pokolenie ocalonych z Holokaustu w Muzeum Samorządowym Ziemi Strzyżowskiej.

                            (Muzeum Samorządowe Ziemi Strzyżowskiej im. Zygmunta Leśniaka,
                             Łukasiewicza 10)

Szebnie
29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Organizatorzy:
Wójt Gminy Jasło
Gminna Biblioteka Publiczna w Jaśle z siedzibą w Szebniach 
Szkoła Podstawowa w Szebniach
Zakład Karny w Jaśle
Prywatne Muzeum Podkarpackich Pól Bitewnych w Krośnie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
11:00– 13:30    Spotkanie pt. O tym, że wojna trafia prosto w serce  
                         Otwarcie spotkania – Wojciech Piękoś - Wójt Gminy Jasło
   
  Koncert w wykonaniu młodzieży ze Szkoły Podstawowej w Szebniach 
 
  Wystąpienia zaproszonych gości 

                          Wprowadzenie do czasów wojny i Zagłady. Prezentacja multimedialna 
                          w wykonaniu pracowników Biblioteki w Szebniach

                          Wykład Lesława Wilka (Prywatne Muzeum Podkarpackich Pól Bitewnych), 
                          Hitlerowski obóz pracy przymusowej w Szebniach cz. I
                          Wykład Zofii Macek (historyk, regionalistka, autorka wielu książek), 
                          Hitlerowski obóz pracy przymusowej w Szebniach cz. II
                          Spotkanie z Hayą Novak (USA), reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
                          z Holokaustu 
                          Dyskusja
14:00 -15:00     Uczczenie pamięci Ofiar obozu pracy przymusowej w Szebniach
                          (Przy tablicy obok Szkoły Podstawowej w Szebniach)
                          Uczczenie pamięci na cmentarzu wojennym w lesie w Warzycach 

Kontakt:
Urząd Gminy Jasło, 13 4421121, gmina@gminajaslo.pl

Turze Pole 
29 stycznia 2019 r. (wtorek)
Organizatorzy: 
Burmistrz Miasta Brzozowa
Społeczny Komitet na Rzecz Upamiętnienia Żydów Zamordowanych w Turzym Polu
Szkoła Podstawowa im. prof. Waleriana Pańki  w Turzym Polu
Rada Rodziców  Szkoły Podstawowej im. prof. Waleriana Pańki w Turzym Polu
Parafia rzymskokatolicka pw. Miłosierdzia Bożego w Turzym Polu
Sołectwo w Turzym Polu
Ochotnicza Straż Pożarna w Turzym Polu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
9:00 – 10:00        Nabożeństwo w intencji osób pochodzenia żydowskiego zamordowanych 
                             w Turzym Polu
10:30–11:00	Uczczenie Ofiar Holokaustu i odsłonięci obelisku z pamiątkową tablicą ku
                             ich czci 
(Pomnik zamordowanych Żydów w Turzym Polu)

11:30–14:30        Spotkanie pt. DLA NICH – DLA NAS – DLA PAMIĘCI

                                  Rozpoczęcie

            Program słowno – muzyczny w wykonaniu uczniów ze Szkoły
            Podstawowej  im. prof. Waleriana Pańki w Turzym Polu

                             Otwarcie wystawy prac pokonkursowych wykonanych przez uczniów ze szkół podstawowych gminy Brzozów

                             Spotkanie z  Leą Dror Batalion  (Uniwersytet w Hajfie/Izrael) i Renate  Dreesen (Niemcy/Darmstadt) 
	
                             Dr Mariusz Kaznowski, Z dziejów społeczności żydowskiej w Brzozowie 
                             i okolicach

                             Roman Wojtuń, Dlaczego mówimy o Żydach w Turzym Polu?

                             Radosław Pawlikowski, „Sprawiedliwi” z Turzego Pola

                             Agata Kozieradzka, Dlaczego warto rozmawiać o historii byłych
                             mieszkańców miejscowości?
                            
                             Relacje ocalonych z Holokaustu i ich rodzin oraz osób pamiętających
                             miejscowych Żydów
(Budynek Ochotniczej Straży Pożarnej w Turzym Polu)
Kontakt: 
Urząd Miasta Brzozów, 13 4341050,  um_brzozow@brzozow.pl 
Szkoła Podstawowa w Turzym Polu, 13 4341391, spturze@poczta.onet.pl
Społeczny Komitet na Rzecz Upamiętnienia Mordu Żydów w Turzym Polu, 782382982.
                                           Dębica
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy: 
Burmistrz Miasta Dębicy
Muzeum Regionalne w Dębicy
Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Dębickiej
Zakład Karny w Dębicy
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne
	
Program:                             
11:00–12:00      Złożenie kwiatów  w parku jordanowskim, w miejscu
                           po byłym getcie żydowskim (Park Jordanowski, ul. Głowackiego)

12:15–12:30      Uczczenie pamięci Leokadii i Aleksandra Mikołajków, ratujących Żydów
                          podczas II wojny światowej

                          (Plac Mikołajków)

12:45–13:15      Uczczenie pamięci ok. 500 Żydów dębickich zamordowanych przez
                          hitlerowców w masowej egzekucji w lipcu 1942 r.

                          (Pomnik na zbiorowej mogile w lesie Wolica koło Dębicy)

Kontakt:
Urząd Miasta Dębicy, 14 6838239, umdebica@um.debica.pl

Dukla 
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy: 

Burmistrz Miasta Dukla
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Żydów Ziemi Dukielskiej „Sztetl Dukla”
Parafia Polskokatolicka pw. Dobrego Pasterza w Łękach Dukielskich
6 Drużyna Harcerska „Iskra” im por. Władysław Barana „Bekasa” z Dukli
Szkoła Podstawowa w nr 1 w Dukli
Klub Historyczny im. Armii Krajowej w Dukli
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00–11:00	Uczczenie Ofiar Holokaustu – modlitwa i upamiętnienie
                            
                             (Pomnik na cmentarzu żydowskim w Dukli)

Kontakt:
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Żydów Ziemi Dukielskiej „Sztetl Dukla”, 691050902, sztetldukla@o2.pl

Gniewczyna Łańcucka
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy:

Parafia pw. św. Mateusza w Gniewczynie Łańcuckiej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

17:00–18:00	Nabożeństwo w intencji Ofiar Holokaustu z Gniewczyny Łańcuckiej 
i okolicznych miejscowości oraz osób, które przyczyniły się do ich śmierci

                             Oprawa muzyczna: Paulina i Szymon Stateczni – psalmy hebrajskie

(Kościół pw. św. Mateusza, Gniewczyna Łańcucka 530)

Kontakt:
Parafia pw. św. Mateusza w Gniewczynie Łańcuckiej, 16 6427378.

                                                            Gorzyce -Tryńcza
                                                     30 stycznia 2019 r. (środa)
Organizatorzy:
Wójt Gminy Tryńcza
Szkoła Podstawowa im. Ojca Świętego Jana Pawła II w Gorzycach
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00–10:30        Upamiętnienie miejsca pochówku Żydów na cmentarzu w Jagielle Niechciałkach	
11:00–14:00        Spotkanie pt. Przebieg Zagłady Żydów w Gminie Tryńcza
                             Relacje ocalonych, ratujących i pamiętających ludność żydowską
                             Spotkanie z Anną Rzeszowską, reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
z Holokaustu
                             Rozstrzygnięcie szkolnego konkursu plastycznego dotyczącego Holokaustu
                             (Szkoła Podstawowa im. Ojca Świętego Jana Pawła II w Gorzycach, Gorzyce 284) 

Działania dodatkowe:
Wyjazd do Muzeum i Miejsca Pamięci w Bełżcu. Niemieckiego Nazistowskiego Obóz Zagłady (1942-1943)

Kontakt:
Urząd Gminy Tryńcza, 16 6421221,  ug.tryncza@data.pl
Szkoła Podstawowa im. Ojca Świętego Jana Pawła II w Gorzycach, 16 6421188, 512289100, hswatek@poczta.onet.pl, gorzyce_gimna@poczta.onet.pl
Grodzisko Dolne
30 stycznia 2019 r. (środa)
	
Organizatorzy:
Wójt Gminy Grodzisko Dolne
Ośrodek Kultury w Grodzisku Dolnym
Zespół Szkół im. prof. Franciszka Leji w Grodzisku Dolnym
Zespół Szkół im. Jana Pawła II w Grodzisku Dolnym
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
10:00–11:30     Uczczenie pamięci pomordowanych grodziskich Żydów przy mogile rodziny
                           Banasiów w Opaleniskach.
                           (Las w miejscowości Opaleniska – wyjazd w zależności od warunków
                            atmosferycznych)
11:30–12:00  Uczczenie pamięci pomordowanych grodziskich Żydów na cmentarzu
                           żydowskim w Grodzisku Dolnym – spotkanie z Barbarą Brud, naocznym
                           świadkiem „tamtych” wydarzeń
                           (Cmentarz żydowski w Grodzisku Dolnym)
12:00–13:00   Spacer po żydowskim „Miasteczku” w Grodzisku Dolnym. Przejście na
                            miejsce ukrywania rodziny żydowskiej przez Jana i Marię Gajewskich –
                            odznaczonych w 1996 r. medalami „Sprawiedliwy wśród Narodów Świata” 
                           (Początek spaceru: Ośrodek Kultury w Grodzisku Dolnym)
13:00–14:00     „Przywrócić twarze grodziskich Żydów” – lekcja historii połączona z wystawą
                           konkursowych prac plastycznych nt. Zagłady Żydów i pomocy niesionej
                           ludności żydowskiej przez Polaków – prowadzenie Bogumił Pempuś
                           (Ośrodek Kultury w Grodzisku Dolnym, Grodzisko Dolne 332)

Kontakt:
Urząd Gminy Grodzisko Dolne, 17 2428265, urzad@grodziskodolne.pl
Ośrodek Kultury w Grodzisku Dolnym, 17 2436141, gok@grodziskodolne.pl 

                                                        Jankowice – Boratyn – Dobkowice
30 styczeń 2019 r. (środa)

Organizatorzy:

Szkoła Podstawowa w Jankowicach
Szkoła Podstawowa w Boratynie
Szkoła Podstawowa w Dobkowicach
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

9:00 – 10:30        Spotkanie młodzieży szkolnej i mieszkańców miejscowości z Diną Steinbruch (Izrael), reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
z Holokaustu    
                        
                             (Szkoła Podstawowa w Jankowicach, Jankowice 37)

11:00 – 12:30       Spotkanie młodzieży szkolnej i mieszkańców miejscowości z Diną
                             Steinbruch (Izrael), reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
                             z Holokaustu 
                           
                             (Szkoła Podstawowa w Boratynie, Boratyn 226)
13:00 – 14:30       Spotkanie młodzieży szkolnej i mieszkańców miejscowości z Diną
                             Steinbruch (Izrael), reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
                             z Holokaustu
                            
                             (Szkoła Podstawowa w Dobkowicach, Dobkowice 182)

Kontakt:
Szkoła Podstawowa w Jankowicach, 16 6240036, spjankowice@interia .pl
Szkoła Podstawowa w Boratynie, 16 6222807,  gimboratyn@wp.pl
Szkoła Podstawowa w Dobkowicach, 16 6222492, spdobkowice@o2.pl
Jodłowa 
30 stycznia 2019 r. (środa)
Organizatorzy:
 
Parafia pw. św. Stanisława BM w Jodłowej
Liceum Ogólnokształcące im. B. Głowackiego w Jodłowej
Szkoła Podstawowa nr 1. Im. Ks. Franciszka Blochnickiego w Jodłowej
Hufiec ZHP Dębica: 6 drużyna Harcerska „Młode Jodełki”, 3 gromada zuchowa „Szare Wiewiórki”
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

9:00 – 9:30          Modlitwa za pomordowanych oraz złożenie kwiatów na zbiorowej mogile 
                            Żydów w Przeczycy

9:45 – 11:00        Sesja naukowa pt. Historia i kultura Żydów naszym wspólnym dziedzictwem
                            		
                             Prof. Wacław Wierzbieniec (UR), Społeczność żydowska w II Rzeczypospolitej w miastach oraz na wsi – podobieństwa i różnice

                             Prof. Elżbieta Rączy (UR, IPN), Źródła do dziejów stosunków polsko-żydowskich w czasie II wojny światowej w Jodłowej

                             Dr Danuta Pustelak (UR), Relacje polsko-żydowskie w Galicji w II połowie XIX w. (na wybranych przykładach)

                             Dr Daniek Starzyński (UJ), Zbigniew Niziński (Fundacja „Pamięć która   trwa” Warszawa), Żydzi w Jodłowej i ich cmentarz
	
                             Dyskusja

11:30 – 12:00       Prezentacja książki dr Juliana Kapłona,  Kronika wspomnień, t.4, Ci, którzy byli wśród nas… Żydzi w Jodłowej  

                             (Sala przy kościele pw. św. Stanisława BM w Jodłowej)

12:15 – 12:30       Odsłonięcie obelisku upamiętniającego mieszkańców Jodłowej, który
                             ratowali swoich żydowskich sąsiadów podczas okupacji niemieckiej
                             
Kontakt:
Parafia pw. św. Stanisława BM w Jodłowej, 14 6726008, jodlowa@diecezja.tarnow.pl

Nowy Żmigród
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy:
Towarzystwo Miłośników Nowego Żmigrodu
Wójt Gminy Nowy Żmigród
Gminny Ośrodek Kultury w Nowym Żmigrodzie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
12:00–12:30	Modlitwa za pomordowanych oraz złożenie kwiatów przy
zbiorowej mogile Żydów w Hałbowie 
13:00–13:30	Modlitwa ekumeniczna oraz złożenie kwiatów przy zbiorowej mogile Żydów na cmentarzu żydowskim w Nowym Żmigrodzie

(ul. Jasielska)

Kontakt:
Towarzystwo Miłośników Nowego Żmigrodu, 606953872, goknz@wp.pl
Urząd Gminy Nowy Żmigród, 13 4415605, gmina@nowyzmigrod.eu
Gminny Ośrodek Kultury w Nowym Żmigrodzie, 13 4415215, goknz@wp.pl

Przeworsk 
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy:

Miejska Biblioteka Publiczna w Przeworsku
Liceum Ogólnokształcące im Króla Władysława Jagiełły w Przeworsku
Zakład Historii i Kultury Żydów IH Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:

11:30–11:45	Uczczenie pamięci pomordowanych Żydów przeworskich 
(Pamiątkowa tablica, ul. 11 Listopada)

12:00–13:30	"Siła przetrwania" - spotkanie w Miejskiej Bibliotece Publicznej              

	Tradycja. To dzięki niej przetrwał naród żydowski. "O micwie, szabacie         i Świętej Księdze słów kilka". -  wykład  Anny Dawidowicz – Trząsalskiej 

                             "Wyznania nazisty" - fragmenty wywiadu z Adolfem Eichmannem 
w wykonaniu aktorów "Teatru u Julka"

                             Relacja świadka historii: Judith Elkin (USA) ocalonej z Holokaustu

                             Prowadzenie: Henryk Prochowski (dyrektor MBP)

                            (Miejska Biblioteka Publiczna w Przeworsku, ul. Jagiellońska 16)

Kontakt:
Miejska Biblioteka Publiczna w Przeworsku, 166487692, biblio@biblioteka-przeworsk.pl
Liceum Ogólnokształcące im króla Władysława Jagiełły w Przeworsku, 16 6487969,  zsoizs1@poczta.onet.pl                              
Trześniów
30 stycznia 2019 r. (środa) 

Organizatorzy:

Wójt Haczowa
Rada Sołecka w Trześniowie
Szkoła Podstawowa w Trześniowie im. Bronisława Prugara - Ketlinga 
Parafia pw. św. Stanisława Biskupa w Trześniowie
Społeczny Komitet na Rzecz Upamiętnienia Mordu Żydów w Turzym Polu
Zakład Historii i Kultury Żydów IH Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:
9:00 – 10:00   Nabożeństwo w intencji rodzin, które zginęły śmiercią tragiczną podczas 
                       II wojny światowej

                       (Parafia pw. św. Stanisława Biskupa w Trześniowie, Trześniów 147)

10:30 – 11:00  Uczczenie Żydów zamordowanych podczas okupacji niemieckiej 
                        w Trześniowie
                        (Pomnik w Trześniowie)

11:30 – 13:30  Spotkanie pt. Nie chcą pamiętać, nie mogą zapomnieć…
                        Program artystyczny w wykonaniu młodzieży ze Szkoły Podstawowej 
                        w Trześniowie
 
                        Rozstrzygnięcie konkursu plastycznego pt. Holokaust oczyma dziecka

                        Wykład Haliny Kościńskiej, Żydzi na ziemi brzozowskiej
                                                                      
                        Spotkanie z Romanem Wojtuniem (inicjatorem wystawienia pomników ku
                        czci pomordowanych Żydów w Trześniowie i Turzym Polu), Dlaczego
                        mówimy o Żydach w Trześniowie?

                         Siostra Katarzyna Kowalska (Zgromadzenie Sióstr Matki Bożej z Syjonu,
                         Wielka Brytania), Rola  Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej z Syjonu, 
                         w dialogu chrześcijańsko-żydowskim

                        (Szkoła Podstawowa w Trześniowie, Trześniów 107)

Kontakt: 
Urząd Gminy w Haczowie, 13 439 10 02, gmina@haczow.pl
Szkoła Podstawowa w Trześniowie, 13 4394400,  zstrzesniow@poczta.onet.pl
Społeczny Komitet na Rzecz Upamiętnienia Mordu Żydów w Turzym Polu, 782382982.

Ustrzyki Dolne 
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy:

Burmistrz Ustrzyk Dolnych
Starosta Powiatu Bieszczadzkiego
Zespół Szkół Licealnych im. Józefa Piłsudskiego w Ustrzykach Dolnych
Bieszczadzkie Centrum Turystyki i Promocji w Ustrzykach Dolnych
Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna im. prof. E. Wanieka w Ustrzykach Dolnych
Zakład Karny w Uhercach Mineralnych
Towarzystwo Opieki nad Zabytkami Oddział Bieszczadzki
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00 – 12:00     Arkadiusz Lupa, Holokaust – Zagłada narodu żydowskiego w okresie 
                           II wojny światowej

                           Barbara Wójcik, Malottki po dwóch stronach lustra

                           Andrzej Szczerbicki, Symbolika nagrobków żydowskich

                           Otwarcie wystaw pt. Chasydzi na Podkarpaciu, autorstwa Andrzeja
                           Szczerbickiego

                           (Zespół Szkół Licealnych im. Józefa Piłsudskiego w Ustrzykach Dolnych, 
                                  ul. Kopernika 4)

12:00 – 13:00     Spacer edukacyjny śladami ustrzyckich Żydów  – oprowadzanie
                           Barbara Wójcik

                           (Początek spaceru: przed Powiatową i Miejską Biblioteką Publiczną 
                            im. prof. E. Wanieka w Ustrzykach Dolnych, ul. Rynek 5)

16:00–16:30        Zapalenie symbolicznego znicza pod tablicą upamiętniającą społeczność              
                            żydowską w Ustrzykach Dolnych (w przedsionku Biblioteki)
                            Modlitwa w intencji żydowskiego narodu                        
	
                            (Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna im. prof. E. Wanieka 
                             w Ustrzykach Dolnych, ul. Rynek 5)

17:00–19:30        Sesja pt. Żydzi na ziemi ustrzyckiej – zapomniane dziedzictwo  
                                            
                            Arkadiusz Lupa, Od syjonizmu do państwa Izrael. Palestyna w pierwszej
                            połowie XX w. 
	
                            dr Joanna Potaczek, Żydowska gmina wyznaniowa w Ustrzykach Dolnych
                            w dwudziestoleciu międzywojennym

                            Grzegorz Oleniacz, Żydzi ustrzyccy podczas II wojny światowej

                            Barbara Wójcik, Malottki po dwóch stronach lustra

                            Przerwa kawowa

                            Jeffrey Cymbler (USA), Grupa Berneńska – ustrzyccy bohaterowie

                            Andrzej Szczerbicki, Symbolika nagrobków żydowskich 

                            Jacek Łeszega, Renowacja i odsłonięcie cmentarza żydowskiego 
                            w Ustrzykach Dolnych

                            Dyskusja

                            (Sala Konferencyjna Urzędu Miasta Ustrzyki Dolne) 

                                                                      
Kontakt:
Bieszczadzkie Centrum Turystyki i Promocji w Ustrzykach Dolnych, 13 47111 30, cit@ustrzyki-dolne.pl
Zespół Szkół Licealnych im. J. Piłsudskiego w Ustrzykach Dolnych, 13 4611306, lo_ustrzyki@poczta.onet.pl
Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna im. prof. E. Wanieka w Ustrzykach Dolnych,  13 4611253, info@biblioteka-ustrzyki.pl 
Zagórz
30 stycznia 2019 r. (środa)

Organizatorzy:
 
Burmistrz Miasta i Gminy Zagórz
Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Zagórzu
Centrum Edukacji Ekologicznej w Zagórzu
Parafia rzymskokatolicka pw. Wniebowzięcia NMP w Zagórzu
Środowiskowy Dom Samopomocy w Zagórzu
Gimnazjum im. Prymasa Tysiąclecia Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Zagórzu
Zespół Szkół nr 1 w Sanoku
Szkoła Podstawowa im. Janusza Korczaka w Porażu
Szkoła Podstawowa w Mokrem
Szkoła Podstawowa w Czaszynie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

9:00 – 10:00    Nabożeństwo w intencji Ofiar zasławskiego obozu

10:15–10:45    Uczczenie pamięci Żydów bieszczadzkich, zamordowanych w obozie pracy
 w Zasławiu (Zwangsarbeitslager Zaslaw) w latach 1941-1943
Złożenie kwiatów pod zbiorową mogiłą w Zasławiu w miejscu masowej
eksterminacji Żydów (ul. Fabryczna)

11:00–14:00    Spotkanie pt. Wspomnienia o zasławskim obozie
                        Rozpoczęcie
                        
                        Program słowno-muzyczny w wykonaniu podopiecznych ze Środowiskowego
                        Domu Samopomocy w Zagórzu oraz młodzieży z Zespołu Szkół nr 1 
                        w Sanoku
                        
                        Joanna Albigowska, Obóz pracy przymusowej w Zasławiu w relacjach
                        świadków historii

                        dr Joanna Potaczek, Obóz w Zasławiu – mało znane epizody i historie 

                        Franciszek Szczepanik, ostatni świadek zasławskiego obozu - Wspomnienia 

                        Fragmenty relacji Uszera Szwarca, Mozesa Zwasa, Marii Dżambowej,
                        Hermana Iwlera, Markusa Silbermana, Jafy Wallach, Liberman, Stanisława
                        Kobiałki – prezentują mieszkańcy Zagórza, młodzież, zaproszeni goście.

                        Prezentacja w wykonaniu młodzieży ze Szkoły Podstawowej w Porażu,
                        Mokrem i Czaszynie podsumowująca działania dotyczące
                        historii i kultury ludności żydowskiej zamieszkałej niegdyś w ich
                        miejscowościach

                       (Centrum Edukacji Ekologicznej w Zagórzu)

Działania dodatkowe:
Działania przywracające pamięć o byłych mieszkańcach ziemi sanockiej, które miały miejsce od września do grudnia 2018 r. w szkołach podstawowych w Czaszynie, Mokrem i Porażu

Kontakt:
Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Zagórzu, 13 4622189, mgbp@zagorz.pl 

                                                          Zarszyn – Nowosielce
30 stycznia 2019 r. (środa)
Organizatorzy: 

Wójt Gminy Zarszyn
Sołectwo Zarszyn
Ochotnicza Straż Pożarna w Nowosielcach 
Zespół Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Nowosielcach
Szkoła Podstawowa w Nowosielcach
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00–10:30        Upamiętnienie Żydów rozstrzelanych w Zarszynie

11:00–11:30	Upamiętnienie Żydów rozstrzelanych w nowosielskim lesie
                             (Zbiórka przy Zespole Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego 
                              w Nowosielcach, ul. Heleny Gniewosz 160)

12:00–16:00	Spotkanie pt. Z dziedzictwa społeczności żydowskiej ziemi sanockiej                             
                             Heroizm Polaków w pieśniach w wykonaniu młodzieży ze Szkoły 
                             Podstawowej w Nowosielcach oraz Zespołu Szkół Centrum Kształcenia
                             Rolniczego w Nowosielcach                            
                             Prelekcja Agaty Kozieradzkiej, Dlaczego warto rozmawiać z ludźmi 
                             o  byłych mieszkańcach miejscowości
                             Wspomnienia świadków historii – osób ocalonych z Holokaustu i ich
                             rodzin oraz osób pamiętających ludność żydowską: Jeffrey Cymbler (USA)                            
                             Prelekcja Marcina Krowiaka, W kręgu religii i kultury żydowskiej – ze
                             zbiorów Muzeum Budownictwa Ludowego  w Sanoku
                             Prelekcja dr Joanny Potaczek, Przed Zagładą było życie

	 Poczęstunek
                              Film pt. Ulmowie - świadectwo „Sprawiedliwych”
Wystawa towarzysząca pt. Żydzi w Nowosielcach i okolicy
 (Zespół Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Nowosielcach, ul. Heleny
  Gniewosz 160)
Kontakt:
Urząd Gminy Zarszyn, 13 4671038, kultura@zarszyn.pl
Ochotnicza Straż Pożarna w Nowosielcach, 695423233, agata161@vp.pl 

Brzozów 
31 stycznia 2019 r. (czwartek)
Organizatorzy:

Burmistrz Brzozowa
Starosta Brzozowski 
Zespół Szkół Ekonomicznych w Brzozowie
Zespół Szkół Ogólnokształcących w Brzozowie
Zespół Szkół Budowlanych w Brzozowie
Towarzystwo Miłośników Ziemi Dynowsko-Brzozowskiej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00–13:00       Historia i kultura Żydów naszym wspólnym dziedzictwem
                           Spotkanie dla młodzieży z brzozowskich szkół ponadgimnazjalnych
                           Film poświęcony pamięci dawnych mieszkańców Brzozowa pochodzenia 
                           żydowskiego 

                           Wykład Haliny Kościńskiej, Żydzi w Brzozowie w XIX i XX wieku                           

                           Spotkanie z żydowskimi świadkami Holokaustu i ich rodzinami: 

                           Haya Nowak (USA), Jacques D. Barth i Maria Van Beurden Cahn (Holandia)
                           – reprezentujący drugie pokolenie ocalonych z Holokaustu

                           (Brzozowski Dom Kultury, ul. Armii Krajowej 3)

Kontakt:
Starostwo Brzozowskie, Wydział Edukacji, 13 4342645, kultura@powiatbrzozow.pl

Dubiecko
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

Organizatorzy:
Wójt Gminy Dubiecko 
Gminny Ośrodek Kultury Gminy Dubiecko
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program: 
10:00–10:30       Uczczenie pamięci Żydów dubieckich pod tablicą upamiętniającą ich
                            Zagładę
                            (Rynek w Dubiecku)
16:00 – 16:30     Adam Kamiński, Historia Żydów w gminie Dubiecko
16:30 – 17:30     Film pt. Europa Europa
17:30 – 18:00     Dyskusja
                            (Gminny Ośrodek Kultury, Nienadowa 502 A)

                                                                               
Działania dodatkowe:
Wyjazd dla mieszkańców Gminy Dubiecko do  Muzeum Polaków Ratujących Żydów podczas II Wojny Światowej im. Rodziny Ulmów w Markowej – styczeń 2019 r.                          

Kontakt:
Urząd Gminy Dubiecko, 16 6766460, sekretariat@dubiecko.pl

Fredropol-Rybotycze
31 stycznia 2019 r. (czwartek)
Organizatorzy:
Wójt Gminy Fredropol
Starostwo Powiatowe w Przemyślu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:
11:00–11:30       Upamiętnienie Żydów z Rybotycz, którzy zginęli męczeńską śmiercią z rąk
                             hitlerowskich oprawców w czasie II wojny światowej, przy pamiątkowej
                             tablicy powstałej z inicjatywy Rachel Salik, Harolda Schwartza i Mojżesza
                              Rubinfelda

                             (Cmentarz żydowski w Rybotyczach)

Kontakt:
Urząd Gminy Fredropol, 16 6719817, sekretariat@fredropol.pl

Kołaczyce 
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

Organizatorzy:
Burmistrz Miasta Kołaczyce
Gminny Ośrodek Kultury w Kołaczycach
Liceum Ogólnokształcące w Kołaczycach
307 KGDH „Wilki” im. Andrzeja Małkowskiego przy Szkole Podstawowej w Kołaczycach
Drużyna szkolna Związku Strzeleckiego „Strzelec” im. Józefa Piłsudskiego 
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
 9:30–10:30     Uczczenie pamięci Ofiar Holokaustu Ziemi Kołaczyckiej na mogile w lesie
                        w Krajowicach 
11:00–13:00    Spotkanie z Sali Mizroch (USA), reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
                        z Holokaustu 
                        Montaż słowno-muzyczny przygotowany przez młodzież z Liceum 
                        Ogólnokształcącego w Kołaczycach im. Marii Skłodowskiej Curie
                        (Sala bankietowa Gminnego Ośrodka Kultury, ul. Szewska 1)

Kontakt:
Urząd Miasta Kołaczyce, 13 4460221, sekretariat@kolaczyce.itl.pl
Gminny Ośrodek Kultury w Kołaczycach, 517853220, dyrektor@gokkolaczyce.pl.

Komańcza - Łupków - Wola Michowa
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

Organizatorzy:	
Wójt Komańczy
Zakład Karny w Łupkowie
Parafia rzymskokatolicka pw. św. Piotra i Pawła w Nowym Łupkowie
Stowarzyszenie Społeczno-Kulturalne na Rzecz Rozwoju Wsi Szczawne i Kulaszne
Muzeum im. prof. Stanisława Fischera w Bochni
Ochotnicza Straż Pożarna w Nowosielcach
Zespół Szkół nr 1 w Sanoku
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne	

Program:

9:30–10:30          Odsłonięcie pamiątkowej tablicy poświęconej ok. 150 Żydom zamordowanym na cmentarzu żydowskim w Woli Michowej, dnia 10 lipca 1942 r.
	
                            (Cmentarz żydowski w Woli Michowej)

11:00 – 15:00      Sesja pt. Wola Michowa –zatarte ślady małomiasteczkowej rzeczywistości
                               
                             Wystąpienie dyrektora Zakładu Karnego w Łupkowie

                             Prezentacja wystawy z Archiwum Państwowego w Przemyślu pt. Żydowska szkoła zawodowa Masada w Darmstadzie i spotkanie z jej autorką: Leą Dror Batalion  (Uniwersytet w Hajfie/Izrael) z Renate Dreesen (Niemcy/Darmstadt) – współtwórczynią wystawy oraz Judit Elkin (USA) – ocaloną z Holokaustu dzięki ucieczce z rodzicami do ZSRR.

                             Prezentacja pt. Wola Michowa - ocalić od zapomnienia

                             Wystawa prac osadzonych związana z przywracaniem pamięci o byłych 
                             mieszkańcach Woli Michowej  (prace plastyczne, makieta Woli 
                             Michowej z okresu międzywojennego)
                             
                             dr hab. Robert Lipelt prof. nadzw. PWSZ Sanok – Aspekty wielokulturowości  
                             w dolinie Osławy do I wojny światowej

                             dr Roman Bzdyk - Wielokulturowość na ziemi komańczańskiej
     
                             dr Joanna Potaczek – Wola Michowa - zapomniana historia dziś 
                             nieistniejącego miasteczka (od lokacji do odzyskania niepodległości)
                             
                             Grzegorz Oleniacz – Wola Michowa – zapomniana historia dziś 
                             nieistniejącego miasteczka (od II RP do współczesności)

                             Przerwa kawowa
                            Wojciech Wesołkin – Fragment pamiętnika Mariana Wesołkina, dotyczący 
                            mordu na ludności żydowskiej w 1942 r. w Woli Michowej
                         
                            dr Iwona Zawidzka, Jan Flasza (Muzeum im. prof. Stanisława Fischera 
                            w Bochni) - Wola Michowa we wspomnieniach prof.  Fischera (1879-1967), 
                            założyciela, pierwszego kustosza i  patrona Muzeum w Bochni 
                             
                            Szymon Modrzejewski – Początki prac na cmentarzu żydowskim w Woli  
                            Michowej

                            Halina Dąbrowska – Macewy z cmentarza żydowskiego w Woli Michowej                         

                            Dyskusja                 
                            
                            (Świetlica Klubu Funkcjonariusza Zakładu Karnego w Łupkowie, 
Łupków 45)

 15:30 – 18:00      Spotkanie z udziałem gości obchodów, przedstawicieli władz gminy
                             i organizatorów 

                             (Ośrodek Kultury w Szczawnem, Szczawne 32)

Kontakt: 
Urząd Gminy Komańcza, 13 4677035, urzad@komancza.pl.

Leżajsk
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

Organizatorzy: 

Starosta Powiatu Leżajskiego
Muzeum Ziemi Leżajskiej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
10:00–11:30       Wykład siostry Katarzyny Kowalskiej (Zgromadzenie Sióstr Matki Bożej
                            z Syjonu, Wielka Brytania), Rola  Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej z Syjonu 
                            w dialogu chrześcijańsko-żydowskim                   
                            
                            Dyskusja
                            (Muzeum Ziemi Leżajskiej, ul. Mickiewicza 20 A)

Kontakt:
Starostwo Powiatowe w Leżajsku, 17 2404530, powiat@starostwolezajsk.pl
Muzeum Ziemi Leżajskiej, 17 2402235, dyrektor@muzeum-lezajsk.pl

Poraż
31 stycznia  2019 r. (czwartek)

Organizatorzy: 

Burmistrz Zagórza
Sołectwo Poraż
Szkoła Podstawowa im. Janusza Korczaka w Porażu
Stowarzyszenie na Rzecz Odnowy i Współistnienia Kultur „Sałasz”
Ochotnicza Straż Pożarna w Porażu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00 –10:30    Uczczenie pamięci Żydów z Poraża i okolic zamordowanych wiosną 1942 r.

                         (Obelisk ku czci pomordowanych Żydów w Porażu na tzw. „Granicy”)
    
11:00–13:00     Prelekcja Bogusława Słupczyńskiego (Stowarzyszenie „Sałasz”), Trudna 
                         pamięć - rzecz o zbrodni na obywatelach polskich narodowości Żydowskiej
                         w  Porażu – Granicach

                         (Dom Strażaka w Porażu, Szkolna 2)

Kontakt:
Szkoła Podstawowa im. Janusza Korczaka w Porażu, 13 4628028, sporaz@poczta.onet.pl.
Stowarzyszenie na Rzecz Odnowy i Współistnienia Kultur „Sałasz”, 519 553 334.  teatrcst@interia.pl.

Ropczyce
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

Organizatorzy: 
Burmistrz Ropczyc
Starosta Ropczycko-Sędziszowski
Zespół Szkół Agro-Technicznych w Ropczycach
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00–13:00	    Obchody Międzynarodowego Dnia Pamięci o Ofiarach Holokaustu 
                            w Ropczycach
                            Projekcja filmu pt. Spacer po dawnych Ropczycach

                            Montaż słowno-muzyczny pt. Likwidacja ropczyckiego getta

                            Warsztaty historyczne pt. Hitlerowskie obozy koncentracyjne w służbie
                            Holokaustu
                          
                            (Zespół Szkół Agro-Technicznych w Ropczycach, ul. Mickiewicza 13)

Kontakt:
Zespół Szkół Agro-Technicznych w Ropczycach, 698619912, agnied@o2.pl    
        
Stalowa Wola
31 stycznia 2019 r. (czwartek) 

Organizatorzy:

Prezydent Miasta Stalowej Woli
Muzeum Regionalne w Stalowej Woli
Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Stalowej Woli
Samorządowe Liceum Ogólnokształcące w Stalowej Woli
Zakład Historii i Kultury Żydów IH Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program: 
                      
10:00 – 10:10   Rozpoczęcie

10:10 -10:30    Historia i kultura Żydów oczyma uczniów stalowowolskich szkół. 
                         Pokaz filmów w ich wykonaniu

10:30-11:00     Spotkanie z osobami ocalonymi z Holokaustu i ich rodzinami: Ellen Mayer -
                         Kalter i Leo Mayer (Holandia) oraz  Bhumi Dalia (USA) z Komisji Fulbrighta

11:00 – 11:45   Roman Niwierski, Życie religijne, kultura i tradycje społeczności żydowskiej
                         przed Zagładą

12:45- 13:15    Pracownik Muzeum Regionalnego w Stawowej Woli, Żydzi w Rozwadowie 
                         w czasie II wojny światowej

                         Dyskusja

                         (Muzeum Regionalne w Stawowej Woli, ul. Sandomierska 1)

Kontakt:
Urząd Miasta Stalowa Wola, 15 6433478, 15 6433456, rniwierski@stalowawola.pl, um@stalowawola.pl
Muzeum Regionalne w Stalowej Woli, 15 8448550, muzeum@muzeum.stalowawola.pl  

Trzebownisko
31 stycznia 2019 r. (czwartek)

Organizatorzy:
Wójt Gminy Trzebownisko 
Zespół Szkół w Jasionce im. Jana Pawła II
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
11:00 -11:15             Przywitanie gości - Lesław Kuźniar Wójt Gminy Trzebownisko

11:15 - 11:35            Wspomnienia ocalałych z Holokaustu i ich rodzin: Anna Rzeszowska,
                                  Moje życie po Holokauście 

11:35 - 11:55            Spotkanie ze świadkami historii  

11:55 - 12:15            Wykład Bogusława Kleszczyńskiego (Instytut Pamięci 
                                  Narodowej Oddział w Rzeszowie), Próby weryfikacji Ofiar Holokaustu
                                  na terenie lotniska w Jasionce

12:15 - 12:30             Dyskusja 

                                  (Zespół Szkół w Jasionce im. Jana Pawła II, Jasionka 301)

Kontakt: 
Zespół Szkół im. Jana Pawła II w Jasionce, 17 7723017,  zs_jas@wist.com.pl
Urząd Gminy Trzebownisko, 17 77 13 700, poczta@trzebownisko.pl
	
Tyczyn
31 stycznia, 1 luty 2019 r. (czwartek, piątek)
Organizatorzy:

Burmistrz Tyczyna
Towarzystwo Miłośników Ziemi Tyczyńskiej
Centrum Dziedzictwa Kulturowego i Informacji Turystycznej w Tyczynie
Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Tyczynie
Szkoła Podstawowa z Oddziałami Gimnazjalnymi w Tyczynie
Zespół Szkół w Tyczynie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

31 stycznia 2019 (czwartek) 
17:00                    Elżbieta Baran „Historia tyczyńskich Żydów”

                             Recital muzyki żydowskiej  „Jak malował Pan
                             Chagall” Ewa Siembida-  wokal, Tomasz Jachym - piano
                             (Centrum Dziedzictwa Kulturowego i Informacji Turystycznej, 
                              ul. Grunwaldzka 29)

1 luty 2019 (piątek) 
	
9:30 – 10:00          Uczczenie pamięci Żydów tyczyńskich
                              (Cmentarz żydowski w Tyczynie, ul. Parkowa)

10:30 – 14:00        Sesja naukowa pt. Dzieje i kultura Żydów w Tyczynie jako przykład
                              lokalnego dziedzictwa
                              
                              Rozpoczęcie

                              Program artystyczny w wykonaniu młodzieży tyczyńskiej

                              prof. Wacław Wierzbieniec, Stosunki polsko-żydowskie w Tyczynie 
                              w okresie II Rzeczypospolitej

                              Maciej Terczyński, Żydzi tyczyńscy w kresie doby galicyjskiej
	
                              Przerwa kawowa

                              Prof. Elżbieta Rączy, Stosunki polsko-żydowskie w czasie II wojny
                              światowej na Podkarpaciu

                              Zofia Domino, Znaczenie dziejów i kultury Żydów tyczyńskich w edukacji 
                              młodzieży

                              Dyskusja 

                              (Centrum Dziedzictwa Kulturowego i Informacji Turystycznej, 
                                ul. Grunwaldzka 29)
Kontakt:
Towarzystwo Miłośników Ziemi Tyczyńskiej, 666379575, zosia.domino@gmail.com
Centrum Dziedzictwa Kulturowego i Informacji Turystycznej w Tyczynie, 17 2302327, cdkiit@wp.pl
Szkoła Podstawowa w Tyczynie, 605228926, afudali7@tlen.pl
Ulanów
31 stycznia 2019 r. (czwartek)
Organizatorzy:
Burmistrz Ulanowa
Muzeum Historyczne Miasta Ulanowa
Szkoła Podstawowa w Ulanowie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne
Program:	
      
10:00 – 11:00     Prelekcja Janusza Dąbka pt. Holokaust ulanowskich Żydów      
                            (Szkoła Podstawowa w Ulanowie, ul. Buli 6)

Kontakt:
Urząd Gminy i Miasta Ulanów, 15 8763041, pucko@ulanow.pl
Szkoła Podstawowa w Ulanowie, 15 8763858.

Baligród
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:

Wójt Baligrodu
Szkoła Podstawowa w Baligrodzie
Muzeum Historyczne Miasta Tarnobrzega
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
9:00 – 9:30           Uczenie pamięci Żydów baligrodzkich na cmentarzu żydowskim 
                             w Baligrodzie 

10:00 – 13:00       Spotkanie pt, Ocalić od zapomnienia… Tolerancja dla inności
                            
                             Prelekcja Krzysztofa Gorczycy (kustosz Muzeum Historycznego Miasta
                             Tarnobrzega), Wielokulturowe Podkarpacie

                             Spotkanie z Jacquesem D. Barth i Marią Van Beurden Cahn (Holandia), 
                             reprezentującymi drugie pokolenie ocalonych z Holokaustu       

                             Warsztaty dotyczące wielokulturowości oraz tolerancji dla inności.
                             Prowadzenie: Justyna Uhańska (Tarnobrzeg)

                             (Sala Gminnego Ośrodka Kultury w Baligrodzie, Plac Wolności 11)

Kontakt: 
Urząd Gminy Baligród, 13 4684077, gmina@baligrod.pl   

Baranów Sandomierski
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Miasta i Gminy Baranów Sandomierski
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Baranowie Sandomierskim	
Zespół Szkół w Skopaniu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
16:00 – 16:45      Marsz pamięci z lampionami na cmentarz żydowski 
(Zbiórka pod Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Kultury w Baranowie Sandomierskim, trasa ok. 2 km ulicą Fabryczną)
	Wspólna modlitwa w intencji Żydów baranowskich
(Cmentarz żydowski w Baranowie Sandomierskim, ul. Fabryczna)
17:00 – 18:00      Zbigniew Józef Tobiasiewicz, Religia, kultura i tradycje żydowskie                                                 
                             Dyskusja
                             (Środowiskowy Dom Kultury w Skopaniu, ul. Wyszyńskiego 7)

Kontakt:                           
Urząd Miasta i Gminy Baranów Sandomierski, 15 8118581, urzad@baranowsandomierski.pl
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Baranowie Sandomierskim, 15 8118054, 604 099 977, mgok@baranowsandomierski.pl	
Zespół Szkół w Skopaniu, 15 8121501, gimskopanie@o2.pl 

Dydnia
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Wójt Gminy Dydnia
Szkoła Podstawowa im. Świętej Królowej Jadwigi w Dydni
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:00 – 10:30      Uczczenie pamięci pomordowanych Żydów w Krzywem

11:00 – 14:00	Spotkanie pt. Po Holokauście nadal trwa życie…

                             Występ słowno muzyczny w wykonaniu młodzieży ze Szkoły Podstawowej 
 w Dydni   
                     
                             Lea Drod Batalion (Izrael), Renate Dreesen (Niemcy), Ci, którym udało się przeżyć Holokaust  
                        
                             Judit Elkin (USA),  Dlaczego ciągle wracam do rodzinnych stron gdzie dokonał się Holokaust

                             Przerwa kawowa

                             Anna Rzeszowska, Moje życie po Holokauście

                             Iwona Wachel, Jak obecni mieszkańcy Izraela kultywują pamięć 
 o Holokauście

                             Zbigniew Kowalczyk, Jak w wśród polskiej młodzieży dziś przywraca 
                             się pamięć o Holokauście – na podstawie realizacji programów
                             dotyczących  dialogu i tolerancji

                             Dyskusja
                             (Szkoła Podstawowa im. Świętej Królowej Jadwigi w Dydni, Dydnia 221)
Kontakt:
Urząd Gminy Dydnia, 13 4303002, urzad@gminadydnia.pl
Szkoła Podstawowa im. Świętej Królowej Jadwigi w Dydni, 13 4303550, gimnazjumdydnia@wp.pl

Dynów
1 luty 2019 r. (piątek)
Organizatorzy:
	
Burmistrz Miasta Dynowa
Liceum Ogólnokształcące w Dynowie
Centrum Edukacji Młodzieży „Trzy Kultury” przy Liceum Ogólnokształcących w Dynowie
Stowarzyszenie Promocji i Rozwoju Regionu Dynowskiego  Towarzystwo Przyjaciół Dynowa
Miejski Ośrodek Kultury w Dynowie
Centrum Historii Polskich Żydów w Dynowie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:  
                           Spotkanie w ramach Obchodów Międzynarodowego Dnia Pamięci 
                           o Ofiarach Holokaustu 

10:00 – 13:00     Przywitanie uczestników uroczystości przez gospodarza spotkania –
                           Elżbietę Klaczak-Łach Dyrektor LO w Dynowie.
               Prezentacja pt. Tragiczny los żydowskich mieszkańców Dynowa we wrześniu
               1939 r., przygotowana przez młodzież LO w Dynowie skupioną wokół
               Centrum Edukacji Młodzieży „Trzy kultury” 

               Część artystyczna pt. Dynów jak Bełz, przygotowana przez młodzież
 
               Zwiedzanie wystawy obrazów Niny Talbot pt. Twarze Dynowa

               Spotkanie z Dawidem Ringlerem (Izrael), Jeffreyem Cymblerem (USA), 
               reprezentującymi drugie pokolenie ocalonych z Holokaustu oraz z Bhumi
               Dalia z Fundacji Fulbrighta (USA)               
13:00 – 14:00     Oddanie hołdu zamordowanym mieszkańcom Dynowa pochodzenia
                           żydowskiego 
                           (Cmentarze żydowskie w Dynowie) 
Kontakt:
Urząd  Miasta Dynowa, 16 6521093, urzad_miasta@dynow.pl
Miejski Ośrodek Kultury w Dynowie, 16 6521806, mok@dynow.pl
Liceum Ogólnokształcące w Dynowie, 16 6521077, lodyn9@poczta.onet.pl	
Centrum Edukacji Młodzieży „Trzy Kultury” przy Liceum Ogólnokształcących w Dynowie, 668131318, maciej.jurasinski@gmail.com
Stowarzyszenie Promocji i Rozwoju Regionu Dynowskiego  Towarzystwo Miłośników Ziemi Dynowskiej, 602696128, asdstankiewicz@poczta.onet.pl
Centrum Historii Polskich Żydów w Dynowie, 880770418, 792888849, pini3537@gmail.com

Horyniec Zdrój
1 luty 2019 r. (piątek)
Organizatorzy:
Wójt Gminy Horyniec Zdrój
Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Horynieckiej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:
10:00–10:30        Uczczenie śmierci Żydów, którzy zginęli w trakcie ucieczek z transportów
                             kolejowych do obozu Zagłady w Bełżcu

                             (Przy linii kolejowej 101 w Horyńcu Zdroju)

10:45 –11:15        Dariusz Sałek, prezentacja pt. Historia Żydów z terenu gminy Horyniec
                             Zdrój i powiatu lubaczowskiego
                             (Gminny Ośrodek Kultury w Horyńcu Zdroju, ul. Sobieskiego 4)

Kontakt:
Urząd Gminy Horyniec Zdrój, 16 6313455, ug@horyniec-zdroj.pl
Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Horynieckiej, 16 6313105, spzh@horyniec.net

Jawornik Polski
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy: 

Wójt Jawornika Polskiego
Gminna Biblioteka Publiczna w Jaworniku Polskim
Stowarzyszenie Tradycji i Kultury Wiejskiej „Jawornik”
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
9:00–9:30            Zapalenie zniczy i złożenie okolicznościowej wiązanki na grobie rodziny Deców – ratujących Żydów podczas II wojny światowej

                            (Cmentarz parafialny w Jaworniku Polskim)

10:00 – 11:30      Spotkanie młodzieży szkolnej i mieszkańców miejscowości z Diną Steinbruch (Izrael), reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
z Holokaustu   

                             Program artystyczny w wykonaniu młodzieży ze szkół gminy Jawornik  Polski

                             (Urząd Gminy w Jaworniku Polskim, Jawornik Polski 30) 

Kontakt: 
Urząd Gminy Jawornik Polski, 16 6514014 wew.31, sekretariat@jawornikpolski.itl.pl

Jedlicze
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Jedlicza
Szkoła Podstawowa w Jedliczu
Gminny Ośrodek Kultury w Jedliczu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program: 
11:00–13:00	     Spotkanie z siostrą Katarzyną Kowalską (Zgromadzenie Sióstr Matki Bożej
                             z Syjonu, Wielka Brytania), Rola  Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej 
                             z Syjonu w dialogu chrześcijańsko-żydowskim

                             Wykład Zofii Macek (historyk, regionalistka, autorka wielu książek), 
                             Hitlerowski obóz pracy przymusowej w Szebniach

                             Program artystyczny w wykonaniu młodzieży ze Szkoły Podstawowej 
 w Jedliczu
                     
	 (Szkoła Podstawowa w Jedliczu, ul. Tokarskich 5)                                                          

Kontakt:
Urząd Gminy Jedlicze, 13 4484710, ug@jedlicze.pl
Szkoła Podstawowa w Jedliczu, 13 4381120, zsp.jedlicz@wp.pl

Kańczuga
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Miasta i Gminy Kańczuga
Biblioteka Publiczna w Kańczudze
Szkoły podstawowe z terenu miasta i gminy Kańczuga
Szkoła Muzyczna I go stopnia w Kańczudze
Instytut Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Zakład Historii i Kultury Żydów IH Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli

Program:
12:30–14:00         Wspomnienia o Polakach ratujących Żydów z terenu gminy Kańczuga 

                             Program słowno muzyczny w wykonaniu młodzieży ze szkół miasta i gminy Kańczuga oraz Szkoły Muzycznej

                             Spotkanie z  Diną Steinbruch (Izrael), reprezentującą drugie pokolenie  ocalonych z Holokaustu  

                             (Szkoła Podstawowa w Kańczudze, ul. Szkolna 5)                    

Kontakt:
Urząd Miasta i Gminy Kańczuga, 16 6423142, sekretariat@kanczuga.pl
Biblioteka Publiczna w Kańczudze, 16 6423153, biblioteka@kanczuga.pl

Mielec
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Muzeum Regionalne w Mielcu
Zespół Szkół Technicznych w Mielcu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program: 
11:00–12:30         Historia Zagłady Żydów mielecki w czasie II wojny światowej – prezentacja
                             w wykonaniu młodzieży z Zespołu Szkół Technicznych w Mielcu

                             Spotkanie z Ellen Mayer - Kalter i Leo Mayer (Holandia), reprezentującymi 
                             drugie pokolenie ocalonych z Holokaustu
                     
	(Zespół Szkół Technicznych w Mielcu, ul. Kazimierza Jagiellończyka 3)                                                          

Kontakt:
Muzeum Regionalne w Mielcu, 17 5864232, muzeum@kultura.mielec.pl  

Narol
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Miasta i Gminy Narol
Gminny Ośrodek Kultury w Narolu
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:            
11:00 – 11:30       Uczczenie pamięci Żydów spoczywających na cmentarzu żydowskim 
                              w Narolu
12:00 – 13:30       Spotkanie z Hayą Novak  reprezentującą drugie pokolenie ocalonych 
                             z Holokaustu
                             (Gminny Ośrodek Kultury w Narolu, ul. Warszawska 27)

Kontakt:
Urząd Miasta i Gminy Narol, 16 6317086 (87), urzad@narol.pl
Gminny Ośrodek Kultury w Narolu, 662118799, gok@narol.pl 

Niebylec
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:

Towarzystwo Miłośników Ziemi Niebyleckiej
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

16:00 – 16:30       Zapalenie zniczy na cmentarzu żydowskim w Niebylcu

Kontakt:
Towarzystwo Miłośników Ziemi Niebyleckiej, 17 2773066, 663140145, kontakt@towarzystwo.niebylec.com, antoni.chuchla@gmail.com

Nowa Dęba
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Nowej Dęby
Samorządowy Ośrodek Kultury w Nowej Dębie
Szkoła Podstawowa nr 2 w Nowej Dębie
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
                            Międzynarodowy Dzień Pamięci o Ofiarach Holokaustu w Nowej Dębie 
10:00–12:00         Spotkanie z Sally Mizroch (USA), reprezentującą drugie pokolenie
                             ocalonych z Holokaustu 
                          Program artystyczny w wykonaniu uczniów ze Szkoły Podstawowej nr 2 
                             w Nowej Dębie
                          
                             (Sala widowiskowa Samorządowego Ośrodka Kultury, ul. Żeromskiego 2)

Kontakt:
Samorządowy Ośrodek Kultury w Nowej Dębie, 15 8462410,  kultura@nowadeba.pl

Rymanów
1  luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Miasta Rymanowa
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Kulturowego Ziemi Rymanowskiej „Spotkanie  Rymanów” 
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

16:00 – 18:00       Zwiedzanie Izby Pamięci – Dom Żydowski

                             (Dom Żydowski, ul. Sanocka 2)
                                                      
19:00–20:30	Isidor Isaak Rabi najsłynniejszy rymanowianin
                             Prelekcja Andrzeja Potockiego

                             (Galeria Zdrój, Zdrojowa 40)

Kontakt:
Urząd Miasta Rymanowa, 13 4355006, gmina@rymanow.pl
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Kulturowego Ziemi Rymanowskiej „Spotkanie Rymanów”, 604410958, s.materniak@gmail.com
Dom Żydowski w Rymanowie, 503019865, malkasd@hotmail.com

 Sanok
1 luty 2019 r. (piątek)
Organizatorzy:
 	
Burmistrz Miasta Sanoka
Starostwo Powiatowe w Sanoku
Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku 
Miejska Biblioteka Publiczna w Sanoku
Zespół Szkół nr 1 w Sanoku
Liceum Ogólnokształcące nr 2 w Sanoku
Zakład Karny w Łupkowie
Towarzystwo Opieki nad Zabytkami Oddział Bieszczadzki
Stowarzyszenie na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Żydów Ziemi Dukielskiej „Sztetl Dukla”
Ochotnicza Straż Pożarna w Nowosielcach
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Sanoku
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

9:00–9:30            Uczczenie Ofiar Holokaustu - sanockich Żydów zamordowanych podczas II wojny światowej
                            (Cmentarz żydowski,  róg ul. Kiczury i Głogowej)

10:00–14:00         Sesja pt. Kultura, religia i życie codzienne bieszczadzkich Żydów do II wojny światowej
                          	
                             Oficjalne rozpoczęcie 

                             Projekcja filmu pt. Judaika w zbiorach sanockiego skansenu
                             
                             Marcin Krowiak, Judaika w zbiorach sanockiego skansenu

                             Joanna Albigowska, Wstęp do wspomnień Abrahama Wernera
                             W trakcie sesji, program słowno – muzyczny na podstawie wspomnień  Abrahama Wernera w wykonaniu uczniów z Zespołu Szkół nr 1 w Sanoku, przygotowany przez Joannę Albigowską

                             Leszek Puchała, Wybitny sanoczanin, poeta Kalman Segal (1917-1980 Sanok-Jerozolima)
		
                             dr hab. Robert Lipelt prof. nadzw. PWSZ Sanok, Żydzi ziemi sanockiej 
w XIX stuleciu                         

                             Robert Bańkosz, Styl sefardyjski w architekturze żydowskiej                            
 
                             Przerwa kawowa
                            
                             dr Joanna Potaczek, Przed Zagładą było życie – religia i kultura sanockich Żydów w dwudziestoleciu międzywojennym

                             Grzegorz Oleniacz,  Życie codzienne Żydów w Woli Michowej – dziś 
nieistniejącym wielokulturowym miasteczku

                             Andrzej Szczerbicki, Żydzi ustrzyccy – zatarte ślady dziedzictwa

                             Jacek Koszczan, Życie i kultura Żydów dukielskich
		
                             Roman Frodyma, Cmentarze i żydowskie pochówki z czasów I wojny światowej
                             Dyskusja 
	
                             (Sala konferencyjna -  Skansen Muzeum Budownictwa Ludowego, 
  ul. Rybickiego 3)

14:00 – 14:30       Zwiedzanie ekspozycji nawiązującej do życia codziennego społeczności  
                             Żydowskiej (synagoga z Połańca, domy żydowskie – rynek galicyjski) 
                             Oprowadza: Marcin Krowiak 
                         
14:30 – 15:30       Poczęstunek, potrawy wykonane przez uczniów Zespół Szkół nr 1 w Sanoku

                             (Karczma pod skarpą – rynek galicyjski Muzeum Budownictwa Ludowego)

                             (Park Etnograficzny Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku, 
 ul. Rybickiego 3)

Kontakt:
Urząd Miasta Sanoka, 13 4652800, sekretariat@um.sanok.pl
Park Etnograficzny Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku, 13 4939177, 13 4631672 sekretariat@mblsanok.eu 
Miejska Biblioteka Publiczna w Sanoku,  13 4645750, biblioteka@biblioteka.sanok.pl
Zespół Szkół nr 1 w Sanoku, 693367833, alb.asia@interia.pl
Liceum Ogólnokształcące nr 2 w Sanoku, 606614566, j.mogilany@interia.pl

Trepcza - Międzybrodzie
1 luty 2019 r. (piątek) 

Organizatorzy:

Parafia pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Trepczy
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

17:00–18:00        Nabożeństwo w intencji pokoju na świecie i pojednania narodów
                            w cerkwi pw. św. Trójcy w Międzybrodziu.
                            W miejscowości gdzie podczas II wojny światowej pracowali i ginęli Żydzi 
z obozu  pracy katorżniczej w Trepczy

                            (Cerkiew pw. św. Trójcy w Międzybrodziu)

Kontakt: 
Parafia pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Trepczy, 13 4649986, petruskefas@wp.pl

Żurawica
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:	

Wójt Gminy Żurawica
Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 1 w Żurawicy
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:

10:30 – 11:15         Spotkanie z młodzieżą przybliżające losy Żydów w Holokauście 
                               Prowadzenie: Agnieszka Wojtaszek

Wystawy towarzyszące: pt. Nasi starsi bracia w wierze oraz Żydzi w Przemyślu i Holokaust
                                        w  wykonaniu dzieci ze Zespołu Szkolno - Przedszkolnego nr 1 
                                        w Żurawicy

                              (Zespół Szkolno - Przedszkolny nr 1 w Żurawicy, ul. Ojca św. Jana Pawła II
                               194)

Działania dodatkowe:
Lekcje historyczne na temat Holokaustu Żydów w Przemyślu oraz losów kobiet i dzieci 
w obozach koncentracyjnych.
Prezentacje dzieci ze Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy na temat Holokaustu.  

Kontakt:
Urząd Gminy Żurawica, 16 6713378, zuragmina@wp.pl
Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 1 w Żurawicy, 16 6713332, sp1zurawica@interia.pl

Polańczyk - Rajskie
2 luty 2019 r. (sobota)
Organizatorzy:	
Wójt Gminy Solina
Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki w Polańczyku 
Stowarzyszenie Bieszczadzka Rajska Dolina
Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział „Ziemia Sanocka”
Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wetliny i Okolic
Zakład Historii i Kultury Żydów w Instytucie Historii Uniwersytetu Rzeszowskiego
Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rzeszowie
Polskie Towarzystwo Historyczne Oddział w Rzeszowie
Fundacja Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego
Podkarpackie Kuratorium Oświaty 
Podkarpackie Centrum Edukacji Nauczycieli
Wspólnota Drzewo Oliwne

Program:
16:00 – 18:00     Spotkanie pt. Jan Paweł II: człowieczeństwo, wielokulturowość, tolerancja, 
                                                 dialog
	
                           Janusz Żmijski (Łódź),  Odkrywanie zapomnianej  historii wielokulturowego
                           Rajskiego i okolic
    
                           Małgorzata Koncewicz (Rajskie), Zbliżenie kultur pogranicza.
                           
                           Siostra Katarzyna Kowalska (Zgromadzenie Sióstr Matki Bożej z Syjonu,
                           Wielka Brytania), Rola  Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej z Syjonu, 
                           w dialogu chrześcijańsko-żydowskim, w kontekście idei Jana Pawła II

                           Stanisław Sieradzki (Sanok), Realizujemy testament Jana Pawła II w formie
                           bieszczadzkich szlaków turystycznych

                           Aleksy Wójcik (Wetlina), Nieistniejące bieszczadzkie miejscowości,
                           symbolem współistnienia kultur w duchu dialogu i tolerancji
                                          
                           Podczas prelekcji deklamować swoją poezję będzie Mira Zalewska 
                         
                           Dyskusja

                           (Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki w Polańczyku, 
                             ul. Bieszczadzka 18)

Kontakt:
Gminny Ośrodek Kultury w Polańczyku, 13 463 81 52, goksit@esolina.pl.
Stowarzyszenie Bieszczadzka Rajska Dolina, 13 4390000,  rajskigosc@gmail.com.
Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wetliny i Okolic, 503124654, zarząd@wetlina.org.   
Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział „Ziemia Sanocka”,  13 4632171, biuro@pttk.sanok.pl

I Obchody Międzynarodowego Dnia Pamięci 
o Ofiarach Holokaustu na Lubelszczyźnie

27-28, 30-31 stycznia, 1 luty 2019 r.

Pod patronatem Marszałka Województwa Lubelskiego 

Jarosława Stawiarskiego

27, 30-31 stycznia 2019 r. (niedziela, środa-czwartek)

Lublin

28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)

Lubartów

1 luty 2019 r. (piątek)

Bełżec, Tomaszów Lubelski

Spis treści:

Bełżec……………………………………………………………………………………….
Lubartów…………………………………………………………………………………….
Lublin………………………………………………………………………………………..
Tomaszów Lubelski…………………………………………………………………………
	87
86
84
88	

Lublin
27, 30-31 stycznia 2019 r. (niedziela, środa-czwartek)

Organizatorzy:	
Pracownia Dziejów Mniejszości Narodowych w Europie Środkowej i Wschodniej Katolickiego Uniwersytetu Lubelskiego Jana Pawła II
Ośrodek „Brama Grodzka - Teatr NN” w Lublinie
IV Liceum Ogólnokształcące im. Stefanii Sempołowskiej w Lublinie
Szkoła Podstawowa nr 21 im. Królowej Jadwigi w Lublinie

27  stycznia 2019 r. (niedziela)

Program:
11:00 – 12:00      Pamięci rodziny Honigsman – odsłonięcie tablicy na nowym cmentarzu
                            żydowskim w Lublinie     
                            (Nowy Cmentarz Żydowski w Lublinie, ul. Walecznych)

14:00                   Dom mój tam, gdzie rodzina moja… Polska, Ukraina, Izrael
                            Spotkanie z Lucią Retman i Victorią Honigsman

                            (Ośrodek „Brama Grodzka – Teatr NN”, Sala Czarna, ul. Grodzka 21)

30 stycznia 2019 r. (środa)

                           Konferencja pt. Zagłada i po Zagładzie…

9:20 – 9:30         Otwarcie konferencji

9:30 – 10:30      „Ocalić od zapomnienia…” Inscenizacja młodzieży ze Szkoły Podstawowej 
                            nr 21 im Królowej Jadwigi w Lublinie

10:00 – 11:00     Spotkanie z ocalałym z Zagłady i polskimi Sprawiedliwymi wśród Narodów
                           Świata
11:00 – 11:30     Przerwa
11:30 – 13:00     Referaty:
                              Tomasz Chojnacki (KUL), Losy Żydów w niemieckich obozach 
                            koncentracyjnych
                            Ewa Koper (Muzeum i Miejsce Pamięci w Bełżcu), „W wagonie byli moi
                            bliscy…”– wybrane historie deportowanych do niemieckiego nazistowskiego
                            obozu Zagłady w Bełżcu
                            Ks. dr Robert Solis (Niemcy), Świadomość Holocaustu w społeczeństwie
                            niemieckim

                            Dr Martyna Rusiniak – Karwat (Instytut Pileckiego, ISP PAN), Następstwa
                            Zagłady. Pierwsze lata po wojnie na Lubelszczyźnie 

                            Dyskusja

                            Prowadzenie: dr hab. Sabina Bober (kierownik Pracowni Dziejów
                            Mniejszości Narodowych w Europie Środkowej i Wschodniej KUL)

13:00 – 14:00      Przerwa

14:00                   Projekcja filmu pt. Historia Ireny Sendlerowej, w reżyserii Andrzeja Wolfa.
                        
                            Po projekcji filmu spotkanie z reżyserem i córką Ireny Sendlerowej – Janiną
                            Zagrzembską

                            Prowadzenie: Mariusz Deckert (Prezes Polskiego Radia Lublin)

                           (Katolicki Uniwersytet Lubelski Jana Pawła II. Centrum Transferu 
                            Wiedzy 114)

31 stycznia 2019 r. (czwartek)

9:00 – 13:00       Otwarcie wystawy dotyczącej miejsc pamięci Żydów na Lubelszczyźnie
                           Projekcja filmu dotycząca Ofiar Holocaustu 
                           Wykłady: 
                           Marta Piotrowska-Sałbut (KUL), Ocalić człowieczeństwo - walka 
                           o przetrwanie więźniów żydowskiego pochodzenia w niemieckim obozie
                           koncentracyjnym na Majdanku 
                           Kajetan Hamerlak (KUL), Próba rozliczenia za zbrodnie dokonane 
                           w niemieckich obozach Zagłady: Sobiborze, Bełżcu i na Majdanku
                                 (IV Liceum Ogólnokształcące im. Stefanii Sempołowskiej w Lublinie,
                            Szkolna 4)

Kontakt:
Pracownia Dziejów Mniejszości Narodowych w Europie Środkowej i Wschodniej KUL, 600193019, sabinabober@interia.pl
Ośrodek „Brama Grodzka - Teatr NN” w Lublinie, 81 5325867,  teatrnn@tnn.lublin.pl
IV Liceum Ogólnokształcące im. Stefanii Sempołowskiej w Lublinie, 81 7477817, poczta@ol4.lublin.eu   
Szkoła Podstawowa nr 21 im. Królowej Jadwigi w Lublinie, 81 5341836, sp21@sp21.lublin.pl

Lubartów
28 stycznia 2019 r. (poniedziałek)

Organizatorzy:	
Szkoła Podstawowa nr 3 im. Piotra Firleja w Lubartowie
Pracownia Dziejów Mniejszości Narodowych w Europie Środkowej i Wschodniej Katolickiego Uniwersytetu Lubelskiego Jana Pawła II

Program: 

10:00 - 10:20      Powitanie 

10:20 – 10:30     Otwarcie wystawy pt. Żałuje tylko jednej rzeczy …mroczne czasy Holokaustu

                           Wykład Tomasza Chojnackiego (KUL), Sytuacja Żydów w czasie II wojny
                           światowej w Lubartowie na wybranych przykładach
 
                           Dr hab. Sabina Bober (KUL), Kto ratuje jedno życie, jakby cały świat ratował

11:00 – 11:30     Przerwa

11:30 – 12:30     Spotkanie ze świadkami historii. Sprawiedliwi wśród Narodów Świata.

                           Prowadzenie: dr hab. Sabina Bober (KUL)

12:30 – 13:00     Wręczenie nagród za udział w szkolnym konkursie plastycznym pt. Lubartów 
                           miastem dwóch religii

13:00                  Podsumowanie i zakończenie

                           (Szkoła Podstawowa nr 3 im. Piotra Firleja w Lubartowie, ul. 1 Maja 66)

Kontakt:
Pracownia Dziejów Mniejszości Narodowych w Europie Środkowej i Wschodniej KUL, 600193019, sabinabober@interia.pl
Szkoła Podstawowa nr 3 im. Piotra Firleja w Lubartowie, 81 8553055, sp3lubar@poczta.onet.pl
Bełżec
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:

Muzeum i Miejsce Pamięci w Bełżcu. Niemiecki Nazistowski Obóz Zagłady (1942-1943)
Szkoła Podstawowa nr 1 w Przemyślu

Program:

10:30-11:00 Teatrzyk kamishibai - historia Stefani Podgórskiej - Sprawiedliwej wśród
                       Narodów Świata z Przemyśla, w wykonaniu młodzieży ze Szkoły Podstawowej
                       nr 1 w Przemyślu
11:00-11:30   Złożenie wieńców i zapalenie lampionów w Niszy Ohel
                       (Muzeum  i Miejsce Pamięci w Bełżcu, ul. Ofiar Obozu Zagłady 4)

Kontakt:
Muzeum  i Miejsce Pamięci w Bełżcu, 84 6652510, muzeum@belzec.eu 

Tomaszów Lubelski
1 luty 2019 r. (piątek)

Organizatorzy:
Burmistrz Tomaszowa Lubelskiego

Program:

12:30 – 13:00    Uczczenie pamięci Żydów tomaszowskich na terenie byłej dzielnicy
                          żydowskiej, przy pomniku ku ich pamięci
                          (Skwer przy ulicy gen. Władysława Andersa)

13:30 – 14:00    Upamiętnienie Żydów tomaszowskich zamordowanych podczas II wojny 
                          światowej
                          (Cmentarz żydowski, ul. Starozamojska)

Kontakt: 
Urząd Miasta w Tomaszowie Lubelskim, 84 664 37 40, umtomaszow@tomaszow-lubelski.pl